
Acta del Ple

Identificació de la sessió

Sessió: PLE ORDINARI DEL DIA 19 DE MAIG DE 2022
Ens: Ajuntament de Riudoms

PleÒrgan: 
OrdinàriaCaràcter: 

Sergi Pedret LlauradoPresident/a: 
Alexandra Rodríguez JiménezSecretari/ària: 

19 de maig de 2022Dia: 
19:21Hora d'inici: 

21:13Hora de finalització: 
Saló de PlensLloc: 

Assistents:

Sra. Núria Mas Folch (JUNTS)
Sra. Inmaculada Beatriz Parra Hipólito (JUNTS)
Sra. Judit Albesa Fontgivell (JUNTS)
Sr. Josep M. Bages Virgili (JUNTS)
Sra. Verònica Torres Ferrant (JUNTS)
Sr. Ricard Gili Ferré (ERC-AM)
Sra. Carme Cros Garrido (ERC-AM)
Sra. Maria Teresa Basora Gallisà (ERC-AM)
Sr. Arnau Salvat López (ERC-AM)
Sr. Enric Jódar Ciurana (CUP-AMUNT)
Sr. Jose Manuel Hernández Pérez (PSC-CP)

Excusen la seva assistència:

Sr. Jordi Domingo Ferré (JUNTS)

El Sr. Alcalde inicia la sessió dient: «Molt bona tarda i benvinguts tots en aquesta sessió
plenària d'avui 19 de maig de 2022. En primer lloc, deixeu-me que amb alegria us saludi a tots
una altra vegada aquí al saló de plens de l'Ajuntament de Riudoms, que al final, és la sala on
es prenen les decisions més importants pel present i el futur, tan immediat com el futur més
llunyà, del nostre municipi. En els dos últims anys ho hem fet darrere d'una càmera, darrere
d'una pantalla des de les nostres cases. Em sembla que en vam fer algun de presencial però
que després de manera molt immediata vam tornar al confinament, i per tant, vam tornar a les
nostres cases. Per tant, deixeu-me que en nom de tots els regidors i regidores, també saludi la
gent que està veient la sessió plenària des de casa i que feliciti a tothom per la tornada a
aquesta sala de plens. Per tant, donem per iniciat aquest ple d'avui 19 de maig de 2022».
 
Tot seguit, el Sr. Alcalde manifesta: «Excusem la presència del regidor Jordi Domingo per
motius personals».
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ACORDS

LECTURA I APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR QUE VA
 TENIR LLOC EL DIA 17 DE MARÇ DE 2022

PLE ORDINARI DEL DIA 17 DE MARÇ DE 20221. 

El Sr. Alcalde manifest el següent: «El primer punt de l'ordre del dia és la lectura i aprovació de
l'acta de la sessió anterior que va tenir lloc el 17 de març de 2022, amb tots els assistents en el
ple. Tots els regidors i regidores d'aquest ple han rebut la documentació, per tant, no sé si hi ha
alguna esmena o algun aclariment. Entenc que no, per tant, portarem a aprovació el primer
punt de l'ordre del dia d'avui».

Per disposar tots els presents d'una fotocòpia de l'esborrany de l'acta de la sessió plenària del
dia 17 de març de 2022, se n'omet la lectura i s'acorda, per unanimitat, aprovar el contingut de
l'acta.

 INFORME DE PRESIDÈNCIA

INFORME DE PRESIDÈNCIA2. 
 
El Sr. Alcalde manifesta el següent: «Anem al punt número dos que és l'informe de presidència.
És evident, i després de la notícia que es va donar ahir, que l'informe de presidència volia que
avui parlés de la regidora Núria Mas, que com bé sabeu ha decidit fer un pas al costat i deixar
les responsabilitats com a regidora d'aquest ajuntament. Deixeu-me doncs que li dirigeixi unes
paraules en aquest ple, ja que és una decisió que ha pres després d'una reflexió molt
madurada en la que ha valorat tots els pros i tots els contres i que per tant, tot el que significa
fer aquest pas. I ho dic amb seguretat, i ho puc afirmar amb rotunditat, perquè aquesta decisió
l'hem compartit durant moltíssimes reflexions conjuntes que hem valorat diferents opcions però
que finalment el sentit de la responsabilitat de la Núria s'ha imposat per sobre de qualsevol
altra consideració. Les raons no cal repetir-les, ja es van fer públiques aquests últims dies on
s'informava la seva decisió. Per tant, les raons ja les coneixem tots; les circumstàncies
personals a vegades poden patir canvis inesperats que modifiquen tots els nostres plans.
Aquest és un cas, i no m'hi estendré perquè com he dit abans les raons ja es van fer públiques
però sí que vull deixar constància, en aquesta sessió plenària, de l'agraïment a la Núria,
bàsicament per dues coses. En primer lloc, per la dignitat mostrada en prendre aquesta decisió.
Al considerar que per la seva situació personal actual no podia complir amb el compromís que
va adquirir amb els ciutadans de Riudoms quan va acceptar formar part d'aquest govern. I en
segon lloc, també li vull agrair públicament la feina feta en aquests tres últims anys. Uns anys
certament complicats per tots els regidors i regidores d'aquest plenari. La Núria durant aquest
temps ha impulsat una sèrie d'iniciatives que sens dubte tindran un impacte molt positiu en el
nostre municipi. Iniciatives com l'inici de la redacció dels plans d'igualtat, tan l'intern com
l'extern, el pla de joventut ja aprovat i el que properament s'aprovarà també el pla de mobilitat
també faran que l’empremta de la Núria perduri durant molt de temps en aquest ajuntament.
Per no parlar, per suposat, de totes aquelles activitats dirigides als joves, als infants... que a
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hores d'ara ja estan programades perquè puguin ser represes amb total normalitat. Per tant
Núria, moltes gràcies per haver fer camí amb nosaltres aquests tres anys, moltes gràcies per
tot allò que ens has aportat. I també, crec que en nom de tots els presents en aquest plenari,
desitjar-te molts èxits tan professionals com personals en la teva nova vida. Per tant, tot i que
avui la Núria encara continua amb nosaltres fins el proper ple, com que és el primer ple
després d'haver fet l'anunci creia oportú que aquest informe de presidència d'avui parlés sobre
aquest tema.»

 DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DICTADES PER L’ALCALDIA

DACIÓ DE COMPTE DELS DECRETS DE LA PRESIDÈNCIA DEL NÚM. 189 AL NÚM. 4443. 
DE 2022

El Sr. Alcalde explica el següent: «Anem ara, fet l'informe de presidència, passem a donar
compte de les resolucions dictades per l'alcaldia que són els decrets de presidència del 198 al
444. Si hi ha algun aclariment tècnic?».
 
A continuació el Sr. Alcalde dona la paraula als portaveus dels diferents grups municipals.
 
Seguidament, intervé el Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, que manifesta
el següent: «Sobre el decret 380, hi ha un aixecament d'objecció formulada en un expedient de
contractació de personal. Simplement a nivell més tècnic, demanar aclariment sobre les
discrepàncies entre alcaldia i intervenció pel que fa a la contractació, perquè parlava d'uns
terminis per complir la llei i la contractació, i no acabem de veure perquè finalment s'ha pres
aquesta decisió i no una altra. És un aclariment tècnic, suposo».
 
Tot seguit el Sr. Alcalde respon dient: «Bàsicament és una discrepància pel que fa als períodes
de contractació. Nosaltres, des d'alcaldia entenem que la contractació en el moment en el que
es fa, es fa de manera correcte. Intervenció fa un advertiment que, potser, aquesta contractació
en un futur pot acabar portant a algun incompliment contractual pel que fa a la nova llei de
contractació i estabilització de personal. Però que sí que en el moment de la contractació s’
entén que està feta de manera correcta, tot i que hi ha l’objecció d'intervenció dient això que
comento ara».
 
Finalitzades les intervencions, es passa a donar compte al Ple.

 
Es dóna compte, en compliment de l'article 42 del Reglament d'organització, funcionament i
règim jurídic de les corporacions locals, aprovat per Reial Decret 2568/1986 de 28 de
novembre, de les resolucions de la Presidència/Alcaldia, del núm. 189 al núm. 444 de 2022,
amb un total de 256.

Detall dels Decrets
Núm.
decret

Data Unitat Assumpte

2022-
0000189

14 de
març
d e
2022

Assistència
jurídica

Aprovació de les bases per regular les condicions d'autorització d'ús de les
bústies pluridomiciliàries situades en domini públic municipal
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2022-
0000190

14 de
març
d e
2022

À r e a
Secretaria

Aprovació de la relació definitiva d'aspirants admesos/es i exclosos/es en la
convocatòria per a la formació d'una borsa de treball per a ocupar amb
caràcter temporal places d'operaris/operàries de serveis de neteja de
l'ajuntament

2022-
0000191

14 de
març
d e
2022

Registre
Aprovació de la relació provisional d'aspirants admeses i excloses en la
convocatòria per a la formació d'una borsa de treball per a ocupar amb
caràcter temporal places d'educadores de la llar d'infants municipal

2022-
0000192

14 de
març
d e
2022

À r e a
Secretaria

Aprovació de la relació provisional d'aspirants admeses i excloses en la
convocatòria per a la formació d'una borsa de treball per a ocupar amb
caràcter temporal places d'auxiliars de la llar d'infants municipal

2022-
0000193

14 de
març
d e
2022

À r e a
tresoreria

Devolució d'ingressos per l'import abonat en excés en concepte d'ús del
Servei de Menjador de la llar d'infants durant el curs 2019-2020

2022-
0000194

14 de
març
d e
2022

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'PLE ORDINARI DEL DIA 17 DE MARÇ DE 2022'

2022-
0000195

15 de
març
d e
2022

À r e a
Secretaria

Aprovació de la relació definitiva d'aspirants admesos/es i exclosos/es en la
convocatòria per a la formació d'una borsa de treball per a ocupar amb
caràcter temporal places d'operaris/operàries de serveis generals de
l'ajuntament

2022-
0000196

15 de
març
d e
2022

Contractació
Aprovació inici d'expedient de contractació del subministrament, en regim de
lloguer sense opció de compra de generadors per als actes que organitza
l'Ajuntament

2022-
0000197

15 de
març
d e
2022

À r e a
tresoreria

Anul·lació del rebut núm. 2109PIC030 emès per error i devolució de l'import
abonat.

2022-
0000198

15 de
març
d e
2022

Intervenció Pla Pressupostari a mig termini 2023 - 2025

2022-
0000199

15 de
març
d e
2022

À r e a
Secretaria

Adhesió al servei Decidim Catalunya que ofereix el Consorci d'Administració
Oberta de Catalunya

2022-
0000200

15 de
març
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació despeses desplaçaments a incloure a la nòmina

2022-
0000201

16 de
març
d e
2022

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL ORDINÀRIA DEL DIA 21 DE
MARÇ DE 2022'

2022-
0000202

16 de
març
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Ampliació de jornada personal Llar d'Infants

2022-
0000203

16 de
març
d e

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES I
ACTIVITATS DEL DIA 21 DE MARÇ DE 2022'
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2022

2022-
0000204

16 de
març
d e
2022

À r e a
Secretaria

Cessió Sala de formació de les Escoles Velles el dia 3 d'abril a Club Escacs
Riudoms Mindgames per realització torneig d'escacs

2022-
0000205

16 de
març
d e
2022

À r e a
Secretaria

Rectificació error material de l'aplicació pressupostària de l'acord de Junta de
Govern del dia 14 de març de 2022

2022-
0000206

17 de
març
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Acceptació baixa per jubilació

2022-
0000207

17 de
març
d e
2022

À r e a
tresoreria

Emissió i aprovació liquidació taxa utilització privativa o aprofitaments
especials del sòl o terrenys d’ús públic per empreses explotadores de serveis
de subministraments d’interès general (1,5%) - Exercici 2021

2022-
0000208

17 de
març
d e
2022

Assistència
jurídica

Bonificació del 95% de la quota de l’ICIO per la instal·lació de plaques solars
fotovoltaiques al polígon 19 de Riudoms

2022-
0000209

17 de
març
d e
2022

À r e a
tresoreria

Emissió i aprovació liquidació taxa utilització privativa o aprofitaments
especials del sòl o terrenys d’ús públic per empreses explotadores de serveis
de subministraments d’interès general (1,5%) - 4t trimestre 2021

2022-
0000210

17 de
març
d e
2022

À r e a
tresoreria

Emissió i aprovació de la liquidació en concepte de taxa per transmissió de
titularitat de l'activitat bar/restaurant "Om Tapes" situada al C/ Antoni Gaudí,
16, bxs

2022-
0000211

17 de
març
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació dieta assistència i quilometratge membre tribunal convocatòria
borsa de treball plaça de tècnic mig d'administració general per l'àrea
econòmica

2022-
0000212

17 de
març
d e
2022

À r e a
tresoreria

Emissió i aprovació liquidació taxa utilització privativa o aprofitaments
especials del sòl o terrenys d’ús públic per empreses explotadores de serveis
de subministraments d’interès general (1,5%) - Exercici 2021

2022-
0000213

17 de
març
d e
2022

Tresoreria Relació d'ordenació de pagaments núm. 004/2022

2022-
0000214

21 de
març
d e
2022

Contractació
Aprovació del projecte bàsic i executiu de Millora de les Xarxes i la
Pavimentació d'un tram del carrer de la Muralla de la Font Nova, un tram de la
raval de Sant Francesc i la travessia Maragall

2022-
0000215

21 de
març
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Mesures en relació a la prevenció del SARS-CoV-2 - Retorn a la presencialitat

2022-
0000216

21 de
març
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Vacances 2021

2022-
21 de
març À r e a Autorització temporal de les pistes exteriors pavelló (pista futbol sala, tennis i
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0000217 d e
2022

Secretaria pàdel) a l'Associació de l'Esplai del Casal Riudomenc el dia 2.04.2022

2022-
0000218

21 de
març
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Vacances 2021

2022-
0000219

21 de
març
d e
2022

À r e a
Secretaria

Aprovació de la relació provisional d'aspirants admeses i excloses en la
convocatòria per a la formació d'una borsa de treball de personal laboral
d'arquitecte tècnic/arquitecta tècnica municipal

2022-
0000220

21 de
març
d e
2022

Contractació
Inici de l’expedient de contractació mixta del subministrament, en règim de
lloguer sense opció de compra, de lavabos portàtils i el servei de personal de
relacions públiques per als actes que organitza l’Ajuntament de Riudoms.

2022-
0000221

21 de
març
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Vacances 2021

2022-
0000222

21 de
març
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Bonificació del 95% de la quota de l’ICIO per la instal·lació de plaques solars
fotovoltaiques a l’habitatge situat al c/ Migjorn, de Riudoms.

2022-
0000223

21 de
març
d e
2022

À r e a
Secretaria

Cessió sala d'actes de la Casa de Cultura el 27/03/2022 al CERAP

2022-
0000224

21 de
març
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Bonificació del 95% de la quota de l’ICIO per la instal·lació de plaques solars
fotovoltaiques a l’habitatge situat al c/Nou, de Riudoms

2022-
0000225

21 de
març
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública per camió

2022-
0000226

22 de
març
d e
2022

Subvencions
Sol·licitud de subvenció, en espècie, al Departament de Cultura de la
Generalitat de Catalunya per a l’adquisició de novetats editorials en català
destinades a les biblioteques públiques.

2022-
0000227

22 de
març
d e
2022

Àrea de
Serveis al
Territori

Concessió de llicència urbanística per la instal·lació de panells solars a la finca
situada al polígon 19 de Riudoms

2022-
0000228

22 de
març
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Llicència urbanística per la instal·lació d'un tancament perimetral, polígon 41

2022-
0000229

23 de
març
d e
2022

À r e a
tresoreria

Resolució de la sol·licitud de bonificació en la taxa d'aigua del servei situat al
c/ Sant Antoni, per a persones majors de 65 anys

2022-
0000230

23 de
març
d e
2022

À r e a
tresoreria

Resolució de la sol·licitud de bonificació en les taxes pels serveis d'aigües,
escombraries i clavegueram per a família nombrosa, pel c/ Enric Castro
Casanovas

23 de
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2022-
0000231

març
d e
2022

À r e a
tresoreria

Resolució de la sol·licitud de bonificació en la taxa d'aigua per a minusvalia >
65%, pel c/ Joan Miró

2022-
0000232

23 de
març
d e
2022

À r e a
tresoreria

Resolució de la sol·licitud de bonificació en les taxes d'aigua i brossa del C/ de
la Pluja, per a famílies nombroses

2022-
0000233

23 de
març
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació de la via pública per a la realització d'obres

2022-
0000234

23 de
març
d e
2022

Contractació
Acord d'adhesió a l'Acord marc del servei de manteniment de sistemes de
protecció contra incendis i intrusió i subministrament d’extintors, del Consell
Comarcal

2022-
0000235

23 de
març
d e
2022

À r e a
Secretaria

Rectificació d’un error material en la resolució 2022-0000219 d’aprovació de la
relació provisional d'aspirants admesos i exclosos per la creació d'una borsa
de treball d'arquitecte tècnic/arquitecta tècnica múnicipal

2022-
0000236

23 de
març
d e
2022

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL ORDINÀRIA DEL DIA 28 DE
MARÇ DE 2022'

2022-
0000237

23 de
març
d e
2022

Comptabilitat Aixecament d’objecció de la relació de factures núm. 5/2022

2022-
0000238

23 de
març
d e
2022

À r e a
tresoreria

Resolució de la proposta per part de BASE de baixa de les taxes d'aigua i
brossa c/ Beat Bonaventura, per titular erroni i nova liquidació

2022-
0000239

24 de
març
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Complement de productivitat mes de març 2022 integrants Servei de Vigilants

2022-
0000240

24 de
març
d e
2022

À r e a
tresoreria

Deixar sense efectes el decret núm. 2022-0000180 pel qual es resolt la
reclamació contra els recàrrecs i interessos del procediment de
constrenyiment per al cobrament de la liquidació de l'IVTNU per la venda de
l'immoble, situat a la ctra. Riudoms-Cambrils, al·legant que s'ha notificat a una
adreça errònia.

2022-
0000241

25 de
març
d e
2022

À r e a
Secretaria

Autorizació temporal de la plaça de Sant Antoni pel ball de sardanes el mes de
juliol i el 2 d'agost de 2022.

2022-
0000242

25 de
març
d e
2022

Subvencions
Sol·licitud de subvenció a la Generalitat de Catalunya, dins la convocatòria per
a l’adquisició de diferents fons bibliogràfics destinats a les biblioteques
públiques.

2022-
0000243

25 de
març
d e
2022

À r e a
Secretaria

Autorització temporal de les pistes exteriors pavelló (pista futbol sala, tennis i
pàdel) a l'Associació de l'Esplai del Casal Riudomenc el dia 9.04.2022

2022-
0000244

25 de
març
d e

Àrea de
Serveis Aprovació serveis extraordinaris inclosos a la nòmina del mes de març 2022
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2022 Interns

2022-
0000245

28 de
març
d e
2022

Intervenció
en activitats

Inici de l'expedient de protecció de la legalitat urbanística i ordre de suspensió
provisional de les obres sense llicència urbanística al Polígon 34 

2022-
0000246

28 de
març
d e
2022

À r e a
Secretaria

Atorgament de la concessió dels drets funeraris sobre el nínxol núm. 633 del
cementiri municipal.

2022-
0000247

28 de
març
d e
2022

Contractació
Inici de l’expedient de contractació del servei de coordinació de Seguretat i
Salut de l’execució de les diferents obres previstes per l’Ajuntament de
Riudoms per al 2022-2023

2022-
0000248

28 de
març
d e
2022

Assistència
jurídica

Devolució de la fiança d’obres per la construcció d’un magatzem agrícola al
polígon 29 de Riudoms

2022-
0000249

28 de
març
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Oupació de la via pública per a la realització d'obres

2022-
0000250

28 de
març
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i assistències
dels regidors corresponents al mes de març de 2022 i assegurances socials

2022-
0000251

28 de
març
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Ordenació pagament nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i
assistències dels regidors corresponents al mes de març de 2022 i
assegurances socials.

2022-
0000252

28 de
març
d e
2022

Assistència
jurídica

Inici d’expedient de restauració de la realitat física alterada i l’ordre jurídic
vulnerat per activitats de venda d’animals, cria, parc zoològic i refugi d’animals
de companyia, amb aparcament de vehicles, al polígon 6, de Riudoms, sense
disposar de l'autorització urbanística.

2022-
0000253

29 de
març
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Bonificació del 95% de la quota de l’ICIO per la instal·lació de plaques solars
fotovoltaiques a l’habitatge situat al c/Molins Nous de Riudoms.

2022-
0000254

29 de
març
d e
2022

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució de la sol·licitud de la targeta d'aparcament per a persones amb
discapacitat, com a titular conductor

2022-
0000255

29 de
març
d e
2022

À r e a
Secretaria

Cessió tempoaral de l'espai de la Cambra Agrària el 6 d'abril de 2022 a la
mina Alqueria

2022-
0000256

29 de
març
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública per instal·lar un grup electrogen

2022-
0000257

29 de
març
d e
2022

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució de la sol·licitud de targeta d'aparcament per a persones amb
discapacitat, com a titular no conductor

2022-
29 de
març

Àrea de
Resolució de la sol·licitud de targeta d'aparcament per a persones amb
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0000258 d e
2022

Serveis a la
Persona

discapacitat, com a titular no conductor

2022-
0000259

30 de
març
d e
2022

À r e a
Secretaria

Aprovació de la relació definitiva d'aspirants admeses i excloses en la
convocatòria per a la formació d'una borsa de treball per a ocupar amb
caràcter temporal places d'educadores de la llar d'infants

2022-
0000260

30 de
març
d e
2022

À r e a
Secretaria

Aprovació de la relació definitiva d'aspirants admeses i excloses en la
convocatòria per a la formació d'una borsa de treball per a ocupar amb
caràcter temporal places d'auxiliars de la llar d'infants municipal

2022-
0000261

30 de
març
d e
2022

Contractació
Inici de l’expedient de contractació de les obres de la Memòria tècnica per a la
Instal·lació d’una Estació de Recàrrega Semi-ràpida per a vehicles elèctrics a
Riudoms.

2022-
0000262

30 de
març
d e
2022

Contractació
Aprovació del Pla de seguretat i salut de les obres incloses a la Memòria
Valorada d’instal·lació fotovoltaica a l’Escola Beat Bonaventura de Riudoms.

2022-
0000263

30 de
març
d e
2022

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL ORDINÀRIA DEL DIA 4
D'ABRIL DE 2022'

2022-
0000264

30 de
març
d e
2022

À r e a
tresoreria

Reclamació contra els recàrrecs i interessos del procediment de
constrenyiment per al cobrament de la liquidació de l'IIVTNU per la venda de
l'immoble situat a la ctra. Riudoms-Cambrils, al·legant que s'ha notificat a una
adreça errònia.

2022-
0000265

30 de
març
d e
2022

Contractació
Inici de l’expedient de contractació de les obres de la Memòria tècnica per a la
Instal·lació d’una Estació de Recàrrega Ràpida per a vehicles elèctrics a
Riudoms.

2022-
0000266

30 de
març
d e
2022

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES I
ACTIVITATS DEL DIA 4 D'ABRIL DE 2022'

2022-
0000267

30 de
març
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública per descarregar material

2022-
0000268

30 de
març
d e
2022

Àrea de
Serveis al
Territori

Llicència urbanística per la reparació de la construcció existent al polígon 33,
de Riudoms

2022-
0000269

30 de
març
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública per descarregar material

2022-
0000270

1
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Autorització de realització de part de la jornada laboral en modalitat de
teletreball

2022-
0000271

1
d'abril
d e
2022

À r e a
tresoreria

Ús de les instal·lacions esportives municipals per part del Club Patí Riudoms
per l'organització del Campionat Open Tarragona, els dies 4 i 5 de juny 2022.

1
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2022-
0000272

d'abril
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Bonificació del 95% de la quota de l’ICIO per la instal·lació de plaques solars
fotovoltaiques a l’habitatge situat al c/ Migjorn.

2022-
0000273

1
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Aplicació complement d'incapcitat temporal

2022-
0000274

1
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Autorització de llicència temporal de la via pública (plaça de l'Església) per
realització sopar el dia 9.7.2022 per part de la Parròquia de Sant Jaume
Apòstol de Riudoms

2022-
0000275

1
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Autorització de realització de part de la jornada laboral en modalitat de
teletreball

2022-
0000276

1
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Aprovació de la relació provisional d'aspirants admesos/es i exclosos/es en la
convocatòria per a la formació d'una borsa de treball per a la cobertura de
llocs de treball de guàrdia del servei de vigilants de l'Ajuntament de Riudoms
en règim de funcionari interí

2022-
0000277

1
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Rectificació error material en el número d'assentament de l'acord de Junta de
Govern del dia 28 de març de 2022

2022-
0000278

1
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Aurtorització de realització de part de la jornada laboral en modalitat de
teletreball

2022-
0000279

1
d'abril
d e
2022

À r e a
tresoreria

Ús de les instal·lacions esportives municipals per part del Club Patí Riudoms
per l'organització del Campionat Tarragona de patinatge artístic, els dies 6, 7 i
8 de maig 2022.

2022-
0000280

1
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Acceptació baixa per jubilació

2022-
0000281

1
d'abril
d e
2022

À r e a
tresoreria

Ús de les instal·lacions esportives municipals per part del Club Patí Riudoms
per l'organització del Campionat Tarragona Nivell superior 11, els dies 9 i 10
d'abril de 2022.

2022-
0000282

1
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Autorització de realització de part de la jornada laboral en modalitat de
teletreball

2022-
0000283

4
d'abril
d e
2022

Tresoreria Relació d'ordenació de pagaments núm. 005/2022

2022-
0000284

4
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Autorització de realització de part de la jornada laboral en modalitat de
teletreball

2022-
0000285

4
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Cessió tempoaral de l'espai de la Cambra Agrària el 9 d'abril de 2022 de
comunitat de regants
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2022-
0000286

4
d'abril
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública per mudances

2022-
0000287

4
d'abril
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Resolució d'ocupació de la via pública per a la realització d'obres

2022-
0000288

4
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Decret d'autorització de celebració del matrimoni civil el dia 9 d’abril de 2022

2022-
0000289

4
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Autorització de realització de part de la jornada laboral en modalitat de
teletreball

2022-
0000290

4
d'abril
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública per descarregar material

2022-
0000291

4
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Cessió Sala de de conferències de les Escoles Velles el dia 3 d'abril a Club
Escacs Riudoms Mindgames per realització torneig d'escacs

2022-
0000292

4
d'abril
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública per descarregar material

2022-
0000293

4
d'abril
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Resolució d'ocupació de la via pública per a la realització d'obres

2022-
0000294

4
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Autorització de realització de part de la jornada laboral en modalitat de
teletreball

2022-
0000295

4
d'abril
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Resolució d'ocupació de la via pública per a la realització d'obres

2022-
0000296

6
d'abril
d e
2022

À r e a
tresoreria

Aprovació del padró de la taxa per la prestació del servei de la Llar d'Infants
que correspon al mes d'abril de 2022.

2022-
0000297

6
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Autorització de realització de part de la jornada laboral en modalitat de
teletreball

2022-
0000298

6
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL DEL DIA 11 D'ABRIL DE 2022'

2022-
0000299

6
d'abril
d e

Àrea de
Serveis al

Llicència urbanística per la instal·lació d’un tancament metàl·lic al polígon 4,
de Riudoms.
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2022 Territori

2022-
0000300

6
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Autorització de realització de part de la jornada laboral en modalitat de
teletreball

2022-
0000301

6
d'abril
d e
2022

À r e a
tresoreria

Resolució duplicat de tots els impostos i taxes del pis C/ Enric Castro i
Casanovas

2022-
0000302

6
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Llicència temporal via pública plaça de l'Església acte ANC el 16 de juliol de
2022

2022-
0000303

6
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Decret d'autorització de celebració del matrimoni civil el dia 22 d’abril de 2022

2022-
0000304

6
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Constitució borsa de treball d'operaris de serveis generals d'acord amb els
resultats de la convocatòria realitzada.

2022-
0000305

6
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Autorització de realització de part de la jornada laboral en modalitat de
teletreball

2022-
0000306

6
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució de la sol·licitud de renovació de la targeta d'aparcament, per a
persones amb discapacitat i modificació modalitat

2022-
0000307

6
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Autorització de realització de part de la jornada laboral en modalitat de
teletreball

2022-
0000308

6
d'abril
d e
2022

Intervenció
en activitats

Aprovar el Registre Municipal d’instal·lacions de torres de refrigeració i de
condensadors evaporatius.

2022-
0000309

6
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Constitució borsa de treball d'operaris de serveis de neteja d'acord amb els
resultats de la convocatòria realitzada.

2022-
0000310

6
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Autorització de realització de part de la jornada laboral en modalitat de
teletreball

2022-
0000311

6
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Autorització de realització de part de la jornada laboral en modalitat de
teletreball

2022-
0000312

6
d'abril
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Bonificació del 95% de la quota de l’ICIO per la instal·lació de plaques solars
fotovoltaiques a l’habitatge situat a l’avinguda Catalunya de Riudoms.

2022-
7
d'abril À r e a Ús de les instal·lacions esportives municipals per part del CD Riudoms per a
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0000313 d e
2022

tresoreria l'organització del torneig MARE NOSTRUM, els dies 15 i 16 d'abril 2022.

2022-
0000314

7
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució de la sol·licitud de renovació de la targeta d'aparcament per a
persones amb discapacitat, com a titular no conductor

2022-
0000315

7
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Aprovació de la relació definitiva d'aspirants admesos/es i exclosos/es en la
convocatòria per a la formació d'una borsa de treball de personal laboral
d'arquitecte tècnic/arquitecta tècnica municipal

2022-
0000316

7
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Autorització de celebració d'un matrimoni civil el dia 10 d’abril de 2022

2022-
0000317

7
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Autorització de realització de part de la jornada laboral en modalitat de
teletreball

2022-
0000318

1 1
d'abril
d e
2022

À r e a
tresoreria

Aprovació del Padró de la taxa per la prestació del servei de gestió de residus
d'habitatges i activitats situades en sòl no urbanitzable per al període anual de
2022

2022-
0000319

1 1
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Aprovació de la revisió del padró municipal d’habitants a data 1 de gener de
2022

2022-
0000320

1 1
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Autorització de realització de part de la jornada laboral en modalitat de
teletreball

2022-
0000321

1 1
d'abril
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública per descarregar material

2022-
0000322

1 1
d'abril
d e
2022

Contractació

Inici de l’expedient de contractació de les obres del Projecte bàsic i executiu
de «Millora de les xarxes i la pavimentació d’un tram del carrer de la Muralla
de la Font Nova, un tram del carrer Raval de Sant Francesc i la travessia
Maragall, de Riudoms».

2022-
0000323

1 1
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Constitució borsa de treball d'auxiliars de la llar d'infants municipal d'acord
amb els resultats de la convocatòria realitzada.

2022-
0000324

1 2
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Autorització de substitució del vehicle adscrit a la llicència municipal de taxi
núm. 2

2022-
0000325

1 2
d'abril
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública per descarregar material

2022-
0000326

1 2
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL ORDINÀRIA DEL DIA 19
D'ABRIL DE 2022'

1 2
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2022-
0000327

d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació dietes assistència convocatòria borsa de treball places operaris de
neteja

2022-
0000328

1 2
d'abril
d e
2022

Assistència
jurídica

Proposta d’audiència per la sol·licitud de llicència d'obres per la construcció
d'una barbacoa al polígon 1, parcel·la 39, de Riudoms

2022-
0000329

1 2
d'abril
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública amb camió grua

2022-
0000330

1 3
d'abril
d e
2022

Tresoreria Relació d'ordenació de pagaments núm. 006/2022

2022-
0000331

1 3
d'abril
d e
2022

Tresoreria Relació d'ordenació de pagaments núm. 007/2022

2022-
0000332

1 4
d'abril
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Suspensió temporal dels objectius de qualitat acústica del municipi durant la
celebració de la festa musical “Concurs de Barraques 2022” organitzat per l’
Ajuntament de Riudoms

2022-
0000333

1 4
d'abril
d e
2022

À r e a
tresoreria

Resolució de la petició de desistiment de la sol·licitud de cancel·lació
d'anotació d'embargament, en relació amb l'exp. 2016/20186 tramitat per BASE

2022-
0000334

1 4
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Cessió temporal de la sala d'actes de la Casa de Cultura el 29 d'abril de 2022
reunió comunitat de regants mina dels Gafarrons

2022-
0000335

1 4
d'abril
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Llicència ocupació temporal via pública per xurreria

2022-
0000336

1 4
d'abril
d e
2022

Pavellons
esportius

Ús de les instal·lacions esportives municipals per part del Club Patí Riudoms
per l'organització del Campionat Tarragona de patinatge artístic, els dies 6, 7 i
8 de maig 2022.

2022-
0000337

2 0
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Incorporació personal per cobrir baixa incapacitat temporal

2022-
0000338

2 0
d'abril
d e
2022

Assistència
jurídica

Llicència urbanística per la construcció d’un mur perimetral amb blocs de
formigó, amb dos accessos, al polígon 34, de Riudoms

2022-
0000339

2 0
d'abril
d e
2022

À r e a
tresoreria

Baixa de les liquidacions de taxa urbanística, ICIO i fiança d'obres donades
d'alta a BASE per error en el contribuent

2022-
0000340

2 0
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació dieta assistència convocatòria borsa de treball places operaris de
serveis generals
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2022-
0000341

2 0
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Autorització de realització de part de la jornada laboral en modalitat de
teletreball

2022-
0000342

2 0
d'abril
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública amb camió

2022-
0000343

2 0
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES I
ACTIVITATS DEL DIA 25 D'ABRIL DE 2022'

2022-
0000344

2 0
d'abril
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública amb sacs de runa

2022-
0000345

2 0
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL ORDINÀRIA DEL DIA 25
D'ABRIL DE 2022'

2022-
0000346

2 0
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Cessament personal eventual

2022-
0000347

2 2
d'abril
d e
2022

Pavellons
esportius

Ús de les instal·lacions esportives municipals per part del Club Patí Riudoms,
per la realització del Campionat Open Tarragona, els dies 4 i 5 de juny 2022.

2022-
0000348

2 2
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Autorització llicència temporal de la via públca (plaça de l'Església) i cessió
d'espais municipals pel 24 d'abril de 2022 al CERAP en motiu de la caminda
Riudoms_la Mola_Riudoms

2022-
0000349

2 2
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Atorgament llicència ocupació temporal de la via pública del carrer de Molins
Nous, 2 per la venda de flors el dia 23 d'abril de 2022

2022-
0000350

2 5
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Constitució borsa de treball d'arquitecte tècnic/arquitecta tècnica municipal
d'acord amb els resultats de la convocatòria realitzada.

2022-
0000351

2 5
d'abril
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Suspensió temporal dels objectius de qualitat acústica del municipi durant la
celebració del Ball de Primavera 2022 organitzat per l'Ajuntament de Riudoms.

2022-
0000352

2 5
d'abril
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública per descarregar material

2022-
0000353

2 5
d'abril
d e
2022

À r e a
tresoreria

Aprovació dels padrons de les taxes per la prestació dels serveis d'abastament
d'aigua, de gestió de residus i de clavegueram que corresponen al 1r trimestre
de 2022

2022-
0000354

2 5
d'abril
d e

À r e a
tresoreria

Resolució de la sol·licitud de revisió del rebut d'aigua del 4t trimestre 2021 del
c/ Sant Julià, per error en la lectura aplicada
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2022

2022-
0000355

2 6
d'abril
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública per descarregar material

2022-
0000356

2 6
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Complement de productivitat mes d'abril 2022 integrants Servei de Vigilants

2022-
0000357

2 6
d'abril
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública per descarregar material

2022-
0000358

2 6
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Servei topogràfic per redactar el projecte de les obres als carrers Sant
Francesc i tram muralla Font Nova

2022-
0000359

2 6
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Cessió temporal de la sala d'actes de la Casa de Cultura el 28 d'abril de 2022
reunió comunitat de regants Mina de la Santa Creu

2022-
0000360

2 6
d'abril
d e
2022

À r e a
tresoreria

Emissió i aprovació de la liquidació en concepte de taxa per transmissió de
titularitat de l'activitat de "Restaurant-masia els 7 focs" situada a la Ctra. Reus-
Cambrils, S/N, km.2,5 (Pol.12 - Parc.24)

2022-
0000361

2 6
d'abril
d e
2022

À r e a
tresoreria

Resolució de la sol·licitud de còpia del rebut d'IBI i d'escombraries del 2021

2022-
0000362

2 7
d'abril
d e
2022

À r e a
tresoreria

Conformitat a la certificació d'ingressos bruts (TOVP 1,5%) obtinguts a
Riudoms durant l'any 2021 per la societat ENDESA ENERGÍA, SAU,
procedents de la facturació per subministraments d'energia elèctrica.

2022-
0000363

2 7
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis al
Territori

Inici d'expedient sancionador per abocament de residus a la Riera de Maspujol
(Coordenades: 41°08’40,7"N 1°03’24.4"E).

2022-
0000364

2 7
d'abril
d e
2022

À r e a
tresoreria

Conformitat a la certificació d'ingressos bruts (TOVP 1,5%) obtinguts a
Riudoms durant l'any 2021 per la societat ENERGÍA XXI
COMERCIALIZADORA DE REFERENCIA, SLU, procedents de la facturació
per subministraments d'energia elèctrica.

2022-
0000365

2 7
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Inici de l'expedient sancionador per abocament de residus a la Riera de
Maspujol (Coordenades: 41°06’05,8"N 1°04’43.0"E).

2022-
0000366

2 7
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis al
Territori

Inici de l'expedient sancionador per abocament de residus a l'entrada d'un
camí a la Riera de Maspujols que correspon a la partida Sénia, 8.

2022-
0000367

2 7
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Autorització de celebració de matrimoni civil el dia 7 de maig de 2022

2022-
2 7
d'abril À r e a

Transcripció de l'acta número 2022-0000003 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Alexandra Rodríguez Jiménez - DNI *** (SIG), Sergi
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0000368 d e
2022

intervenció Aixecament d’objecció de la relació de factures núm. 9/2022

2022-
0000369

2 7
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis al
Territori

Inici de l'expedient sancionador per abocament de residus a la Riera d'Alforja
(Coordenades 41°05’54.5"N 1°01’36.7"E).

2022-
0000370

2 7
d'abril
d e
2022

À r e a
tresoreria

Conformitat a la certificació d'ingressos bruts (TOVP 1,5%) obtinguts a
Riudoms durant l'any 2021 per la societat EDISTRIBUCIÓN REDES
DIGITALES, SLU, procedents de la facturació per subministraments d'energia
elèctrica.

2022-
0000371

2 7
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació serveis extraordinaris inclosos a la nòmina del mes d'abril 2022

2022-
0000372

2 7
d'abril
d e
2022

Subvencions
Sol·licitud de subvenció a Diputació de Tarragona per a l'execució
d'actuacions en matèria de Salut Pública, any 2022.

2022-
0000373

2 7
d'abril
d e
2022

À r e a
tresoreria

Conformitat a la certificació d'ingressos bruts (TOVP 1,5%) obtinguts a
Riudoms durant l'any 2021 per la societat ENDESA ENERGÍA, SAU,
procedents de la facturació per subministraments de gas

2022-
0000374

2 7
d'abril
d e
2022

À r e a
tresoreria

Conformitat a la certificació d'ingressos bruts (TOVP 1,5%) obtinguts a
Riudoms durant l'any 2021 per la societat ENERGÍA XXI
COMERCIALIZADORA DE REFERENCIA, SLU, procedents de la facturació
per subministraments de gas.

2022-
0000375

2 7
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL ORDINÀRIA DEL DIA 2 DE
MAIG DE 2022'

2022-
0000376

2 7
d'abril
d e
2022

À r e a
Secretaria

Autorització de celebració de matrimoni civil el dia 28 de maig de 2022

2022-
0000377

2 7
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i assistències
dels regidors corresponents al mes d'abril de 2022 i assegurances socials

2022-
0000378

2 7
d'abril
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Ordenació pagament nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i
assistències dels regidors corresponents al mes d'abril de 2022 i
assegurances socials.

2022-
0000379

2 de
maig
d e
2022

Pavellons
esportius

Ús de les instal·lacions esportives municipals per part de l'Associació de
Patinatge Artístic Lliçà de Vall per l'organització de la jornada d'entrenament,
el dia 14 de maig 2022.

2022-
0000380

2 de
maig
d e
2022

Assistència
jurídica

Aixecament objecció formulada en expedient de contractació del personal

2022-
0000381

2 de
maig
d e
2022

À r e a
tresoreria

Resolució de la sol·licitud tramesa per BASE de fraccionament especial del
deute per import de 5.390,23 € que correspon a l'exp. executiu núm. 2021
/11660, per ampliació del termini a 24 mesos

2 de
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2022-
0000382

maig
d e
2022

Subvencions Rectificació de l’acord de sol·licitud de subvenció a Diputació de Tarragona per
a l'execució d'actuacions en matèria de Salut Pública, any 2022.

2022-
0000383

2 de
maig
d e
2022

À r e a
tresoreria

Resolució de la sol·licitud tramesa per BASE de fraccionament especial del
deute per import de 957,53 € que correspon a l'exp. executiu núm. 2012
/76685, per ampliació del termini a 12 mesos

2022-
0000384

2 de
maig
d e
2022

À r e a
tresoreria

Desistiment de la petició d'ús de les instal·lacions esportives municipals per
part del Club Patí Riudoms per l'organització del Campionat Tarragona Nivell
superior 11, els dies 9 i 10 d'abril de 2022.

2022-
0000385

2 de
maig
d e
2022

À r e a
Secretaria

Cessió temporal de la sala d'actes de la Casa de Cultura el 15 de maig de
2022 reunió comunitat de regants Mina de les Guinarderes

2022-
0000386

2 de
maig
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació dieta assistència convocatòria borsa de treball places auxiliars de
llar d'infants

2022-
0000387

2 de
maig
d e
2022

À r e a
tresoreria

Resolució de la sol·licitud de devolució de l'import dels rebuts aigua i
escombraries del c/ Molins Nous, emesos al titular erroni

2022-
0000388

3 de
maig
d e
2022

Llar d'Infants
Aprovació de l’oferta pública de places de la Llar d’Infants Municipal Picarols
per al curs 2022/2023, així com un criteri complementari per a les puntuacions
de la preinscripció.

2022-
0000389

3 de
maig
d e
2022

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució de la sol·licitud de concessió de la targeta d'aparcament individual
per a persones amb discapacitat, com a titular conductor

2022-
0000390

3 de
maig
d e
2022

À r e a
Secretaria

Constitució borsa de treball d'educadores de la llar d'infants municipal d'acord
amb els resultats de la convocatòria realitzada.

2022-
0000391

4 de
maig
d e
2022

À r e a
Secretaria

Aprovació de la relació definitiva d'aspirants admesos/es i exclosos/es en la
convocatòria per a la formació d'una borsa de treball per a la cobertura de
llocs de treball de guàrdia del servei de vigilants de l'Ajuntament de Riudoms
en règim de funcionari interí

2022-
0000392

4 de
maig
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Incorporació personal per cobrir plaça vacant

2022-
0000393

4 de
maig
d e
2022

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES I
ACTIVITATS DEL DIA 9 DE MAIG DE 2022'

2022-
0000394

4 de
maig
d e
2022

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució de la sol·licitud de concessió de la targeta d'aparcament per a
persones amb discapacitat, per a titular no conductor

2022-
0000395

4 de
maig
d e
2022

À r e a
tresoreria

Emissió i aprovació de la liquidació en concepte de taxa per transmissió de
titularitat de l'activitat d'explotació ramadera porcina situada al polígon 25 
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2022-
0000396

4 de
maig
d e
2022

À r e a
Secretaria

Cessió temporal de la sala de formació de les Escoles Velles el dia 5 de maig
de 2022 al Grup Municipal Junts per Riudoms

2022-
0000397

4 de
maig
d e
2022

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL DEL DIA 9 DE MAIG DE 2022'

2022-
0000398

4 de
maig
d e
2022

À r e a
tresoreria

Resolució de la bonificació d'ICIO per obres en façana de l'habitatge situat al
c/ Muralla de la Font Nova, aprovació liquidació taxa urbanística

2022-
0000399

5 de
maig
d e
2022

À r e a
Secretaria

Cessió de l'equipament municipal del pavelló d'esports el 29/05/2022 al
Consell Comarcal del Baix Camp.

2022-
0000400

5 de
maig
d e
2022

Tresoreria Pagament a justificar núm. 005/2022

2022-
0000401

5 de
maig
d e
2022

À r e a
Secretaria

Requeriment d'esmena a Bonaventura Mestres, SL - Germans Nebot, 12-
Avinguda de Reus 40, de Riudoms

2022-
0000402

5 de
maig
d e
2022

À r e a
tresoreria

Anul·lació del rebut núm. 1906MEN036 emès per error.

2022-
0000403

5 de
maig
d e
2022

À r e a
tresoreria

Revisió i devolució d'ingressos per l'import abonat en excés en concepte d’ús
del Servei de Menjador escolar, corresponent als mesos de desembre 2018 i
d'octubre 2020, atès es van duplicar els pagaments per error.

2022-
0000404

5 de
maig
d e
2022

Tresoreria Relació d'ordenació de pagaments núm. 008/2022

2022-
0000405

6 de
maig
d e
2022

Subvencions
Sol·licitud de subvenció a Diputació de Tarragona per activitats culturals i d’
interès per la ciutadania, any 2022.

2022-
0000406

6 de
maig
d e
2022

À r e a
Secretaria

Cessió temporal de la sala d'actes de les Escoles Velles el dia 7 de maig de
2022 al Grup Municipal Junts per Riudoms

2022-
0000407

6 de
maig
d e
2022

À r e a
Secretaria

Autorització temporal del pati de l'Escola Beat a l'Associació de l'Esplai del
Casal Riudomenc el dia 7.5.2022

2022-
0000408

6 de
maig
d e
2022

À r e a
tresoreria

Sol·licitud de bonificació en els taxes urbanístiques dels exp. d'obres núm.
2021-0003223 i núm. 2022-0000387 del c/ Muralla de la Font Nova, per tenir
un grau de discapacitat un dels habitants d'un immoble

2022-
0000409

9 de
maig
d e

À r e a
tresoreria

Aprovació del padró de la taxa per la prestació del servei de la Llar d'Infants
que correspon al mes de maig de 2022.
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2022

2022-
0000410

9 de
maig
d e
2022

À r e a
Secretaria

Devolució d'ingressos indeguts pel pagament de taxa quan n'era exempta del
procés selectiu borsa d'auxiliars administratius

2022-
0000411

9 de
maig
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública per camió de mudances

2022-
0000412

9 de
maig
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública per contenidor de runa

2022-
0000413

10 de
maig
d e
2022

À r e a
Secretaria

Cessió temporal de la pista interior del pavelló d'esports i els camps de futbol
el dia 3 de juny de 2022 a l'Escola Cavaller Arnau per celebrar una jornada de
l'activitat física

2022-
0000414

10 de
maig
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació dieta assistència convocatòria borsa de treball places arquitecte/a
tècnic.

2022-
0000415

10 de
maig
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública per camió

2022-
0000416

10 de
maig
d e
2022

À r e a
Secretaria

Cessió temporal de la pista interior de pavelló d'esports el dia 22 de juny de
2022 a l'Escola Beat Bonaventura

2022-
0000417

10 de
maig
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Bonificació del 95% de la quota de l’ICIO per la instal·lació de plaques solars
fotovoltaiques a l’habitatge situat al c/ Xaloc.

2022-
0000418

10 de
maig
d e
2022

À r e a
Secretaria

Cessió pavelló d'esports per utilizar les colles de Diables que participen a la
Festa Major de Sant Jaume 2022

2022-
0000419

10 de
maig
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Proposta d'acord per la finalització de l'activitat formativa en el
desenvolupament de la beca de formació a l'Ajuntament de Riudoms.

2022-
0000420

10 de
maig
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Ampliació de jornada laboral

2022-
0000421

10 de
maig
d e
2022

À r e a
Secretaria

Cessió temporal sala de conferències de les Escoles Velles el 20/05/22 a la
Societat de Caçadors la Riudomenca

2022-
0000422

10 de
maig
d e
2022

À r e a
tresoreria

Resolució de la bonificació d'ICIO per obres sanejament parets interiors de
l'habitatge situat al c/ Sant Bonifaci, i aprovació liquidació taxa urbanística

2022-
11 de
maig À r e a

Resolució de la bonificació d'ICIO per obres impermeabilització terrassa i
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0000423 d e
2022

tresoreria reforç bigues de fusta a la cuina de l'habitatge situat al c/ Beat Bonaventura
Gran, i aprovació liquidació taxa urbanística

2022-
0000424

11 de
maig
d e
2022

À r e a
tresoreria

Resolució de la bonificació d'ICIO per obres de col·locació porta enrotllable al
local de l'immoble situat al c/ de l'Arenal,  i aprovació liquidació taxa urbanística

2022-
0000425

11 de
maig
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Aixecament objecció formulada en expedient de contractació del personal

2022-
0000426

11 de
maig
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Aixecament objecció formulada en expedient de contractació del personal

2022-
0000427

11 de
maig
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació part empresa despesa farmacèutica personal funcionari integrat.

2022-
0000428

11 de
maig
d e
2022

Àrea de
Serveis al
Territori

Llicència urbanística per la instal·lació d'una tanca de simple torsió i una porta
a la finca situada al polígon 4, parcel·la 25, de Riudoms

2022-
0000429

11 de
maig
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Incorporació personal per cobrir plaça vacant

2022-
0000430

11 de
maig
d e
2022

Àrea de
Serveis
Interns

Incorporació personal per cobrir excedència plaça amb codi 2000032

2022-
0000431

11 de
maig
d e
2022

Assistència
jurídica

Bonificació del 95% de la quota de l’ICIO per la instal·lació de plaques solars
fotovoltaiques al polígon 31 de Riudoms

2022-
0000432

11 de
maig
d e
2022

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL ORDINÀRIA DEL DIA 16 DE
MAIG DE 2022'

2022-
0000433

11 de
maig
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Bonificació del 95% de la quota de l’ICIO per la instal·lació de plaques solars
fotovoltaiques a l’habitatge situat al c/ Garbí, de Riudoms.

2022-
0000434

11 de
maig
d e
2022

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública per obres

2022-
0000435

12 de
maig
d e
2022

Tresoreria Relació d'ordenació de pagaments núm. 009/2022

2022-
0000436

12 de
maig
d e
2022

À r e a
tresoreria

Resolució de la bonificació d'ICIO per obres de col·locacio de plaques
onduline a les mitgeres de l'immoble situat al carrer Sant Bonifaci núm. 4 i
aprovació liquidació taxa urbanística

12 de
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2022-
0000437

maig
d e
2022

À r e a
tresoreria

Resolució de la compensació d'ofici del deute en executiva a BASE que
correspon a l'exp. 2016/20151-EXE amb el pagament de la factura núm. 0024
/2022 (23/03/2022)

2022-
0000438

12 de
maig
d e
2022

Intervenció 3R. Expedient Modificació Crèdits Pressupost 2022

2022-
0000439

12 de
maig
d e
2022

À r e a
tresoreria

Anul·lació rebuts 1810MEN178, 1811MEN181 i 1812MEN178.

2022-
0000440

12 de
maig
d e
2022

Assistència
jurídica

Arxiu de l'expedient de llicència d'obres per la instal·lació de plaques solars al
polígon 29, de Riudoms, per desistiment de l'interessat

2022-
0000441

12 de
maig
d e
2022

À r e a
tresoreria

Anul·lació del rebut 1910MEN107 emès per error.

2022-
0000442

13 de
maig
d e
2022

Intervenció
en activitats

Decret d'inici de l'expedient per a la contractació del servei d’organització,
difusió i muntatge de l’espai Gastrofira dins la Fira de l'Avellana 2022.

2022-
0000443

13 de
maig
d e
2022

À r e a
Secretaria

Resolució de la reclamació de responsabilitat patrimonial, per danys al vehicle
Peugot, per caiguda d'arbre, en parking municipal

2022-
0000444

13 de
maig
d e
2022

Subvencions
Sol·licitud de subvenció a Diputació de Tarragona per a l'execució
d'actuacions en matèria de transició energètica i acció climàtica, any 2022.

DONAR COMPTE DE LA REMISSIÓ DE L’EXECUCIÓ TRIMESTRAL DEL PRESSUPOST
 DE LES ENTITATS LOCALS DEL 1R TRIMESTRE DE 2022

DONAR COMPTE DE LA REMISSIÓ DE L’EXECUCIÓ TRIMESTRAL DEL PRESSUPOST4. 
DE LES ENTITATS LOCALS DEL 1R TRIMESTRE DE 2022

El Sr. Alcalde manifesta el següent: «Tots els aquí presents tenim la informació i entenc que
tothom l'ha consultat. No havent-hi el regidor d'hisenda, en farem una breu explicació, tot i que
la informació ja hi és. Parlarem de la capacitat financera de les entitats, tan de la Fundació
Gaudí que és zero tot i que ha de seguir passant per aquí, com de l'Ajuntament de Riudoms,
que hi ha un ingrés no financer de sis mil tres-cents quaranta-nou amb dos-cents seixanta-cinc,
i uns costs no financers de set milions cent cinc sis-cents cinquanta-dos. Pel que fa a Riudoms
Gestió són dos-cents tres mil, dos cents tres mil; per tant, un balanç a zero. I pel que fa a
Riudoms Servei, dos-cents vuitanta mil, dos-cents vuitanta mil. Tots els regidors teniu la
informació, no sé si hi ha algun dubte pel que fa aquest punt, és un d'aquests punts que passa
regularment».
 
A continuació, el Sr. Alcalde dona la paraula als portaveus dels diferents grups municipals, i no
havent-hi cap intervenció per part dels regidors, es passa a donar compte al Ple.
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Es dóna compte al Ple de l’Ajuntament que en data 30 d'abril de 2022 s'ha comunicat al
Ministeri d’Hisenda i Funció Pública l’actualització i les dades d’execució del pressupost i dels
estats financers de les entitats que formen part del sector d’administracions públiques de l’
Ajuntament de Riudoms, corresponent al 1r trimestre de l’exercici de 2022.
 
Així mateix, també es comuniquen les dades corresponents a l’Informe d’avaluació del
compliment d’objectius que contempla la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat
pressupostària i sostenibilitat financera, i que suposen que el pressupost en execució de les
entitats que formen part del sector d’administracions públiques d’aquest Ajuntament, no
compleix amb l’objectiu d’estabilitat pressupostària; aquest compliment és merament informatiu
al suspendre's les regles fiscals per als anys 2022 i 2021;  i que el nivell de deute viu és de
3.844.117,59 euros.
 
Vist tot això, el Ple de l’Ajuntament en queda assabentat.

DONAR COMPTE DEL COMPLIMENT DEL PERÍODE MIG DE PAGAMENT A PROVEÏDORS
 DE LES ADMINISTRACIONS PÚBLIQUES I DE MOROSITAT, DEL 1R TRIMESTRE DE 2022

DONAR COMPTE DEL COMPLIMENT DEL PERÍODE MIG DE PAGAMENT A5. 
PROVEÏDORS DE LES ADMINISTRACIONS PÚBLIQUES I DE MOROSITAT, DEL 1R
TRIMESTRE DE 2022

El Sr. Alcalde manifesta el següent: «També és un d'aquells punts que passa cada trimestre
pel nostre ple. El període mig de pagament des de la data registre de factura a hores d'ara és
de setze amb vuitanta-cinc dies i l'import, els que teniu aquí, cinc-cents cinc mil cinc-cents
cinquanta-nou amb trenta-sis».
 
A continuació, el Sr. Alcalde dona la paraula als portaveus dels diferents grups municipals, i no
havent-hi cap intervenció per part dels regidors, es passa a donar compte al Ple.

 
Es dóna compte al Ple de l’Ajuntament que en data 30 d'abril de 2022 s’ha comunicat  al
Ministeri d’Hisenda i Funció Pública, les dades del període mig de pagament a proveïdors de
les administracions públiques i de morositat, del 1r trimestre de 2022, de conformitat amb l’
article 4.1 b) de l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’octubre, per la qual es desenvolupen les
obligacions de subministrament d’informació previstes a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’
estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera i de conformitat amb el que estableix la
Disposició Transitòria Única del Reial Decret 635/2014, de 25 de juliol, per la qual es
desenvolupa la metodologia del càlcul del període mig de pagament a proveïdors de les
administracions públiques i les condicions i el procediment de retenció de recursos dels règims
de finançament, previstos a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i
sostenibilitat financera.El període mig de pagament global a proveïdors trimestral ha estat de
16,85 dies.
 
Vist tot això, el Ple de l’Ajuntament en queda assabentat.
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DONAR COMPTE DE LA TRAMESA DE DADES DE LES RETRIBUCIONS DEL PERSONAL
 DE L'ADMINISTRACIÓ PÚBLICA - ISPA 2022

DONAR COMPTE DE LA TRAMESA DE DADES DE LES RETRIBUCIONS DEL6. 
PERSONAL DE L'ADMINISTRACIÓ PÚBLICA - ISPA 2022

El Sr. Alcalde manifesta el següent: «Tots tenim també la informació, tots hem rebut la
informació separada en quatre conceptes pel que fa als regidors, al personal eventual, el
personal funcionari i el personal laboral. Tots teniu els imports, si voleu que els comentem, en
tot cas els teniu tots a disposició. Per tant, si no hi ha cap esmena al contrari ens donarem per
assabentats. Si algú té algun dubte, el podem resoldre».
 
A continuació, el Sr. Alcalde dona la paraula als portaveus dels diferents grups municipals, i no
havent-hi cap intervenció per part dels regidors, es passa a donar compte al Ple.

 
Es dóna compte al Ple de l’Ajuntament que en data 22 d’abril de 2022 s’ha tramès al Ministeri d’
Hisenda i Funció Pública, les dades de les retribucions del personal al servei de l’Administració
Pública durant l’exercici de 2022, mitjançant el sistema ISPA (Información Salarial de los

, de conformitat amb l’article 7.4 de l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’Puestos de la Administración)
octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació previstes
a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera.
 
Vist tot això, el Ple de l’Ajuntament en queda assabentat.

 APROVACIÓ DEL CALENDARI DE FESTES LOCALS PER L’ANY 2023

APROVACIÓ DEL CALENDARI DE FESTES LOCALS PER A L’ANY 20237. 

El Sr. Alcalde manifesta el següent: «Continuant amb la proposta que vam fer per l'any 2022,
després d'aquell canvi que recordareu que vam fer l'any 2021. Un canvi que, diferents sectors o
col·lectius del nostre municipi ens van demanar que tornéssim a les propostes fetes amb
anterioritat i per tant, la proposta que es porta a la sessió plenària d'avui perquè sigui aprovada
com a festes en el nostre calendari festiu de Riudoms, és el 25 de juliol de 2023, que és un
dimarts, el dia de Festa Major de Sant Jaume, i el 27 de novembre de 2023, que és dilluns, el
primer dilluns després de la festa del Beat Bonaventura. Algun aclariment pel que fa a les dues
festes proposades?.»
 
A continuació, el Sr. Alcalde dona la paraula als portaveus dels diferents grups municipals, i no
havent-hi cap intervenció per part dels regidors, se sotmet el dictamen a votació plenària.

El Ple de l’Ajuntament acorda, per unanimitat, aprovar el següent acord.

Fets
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a.  

b.  

c.  

En data 28 d’abril de 2022  s’ha publicat en el Diari Oficial de la Generalitat l’Ordre del
Departament d’Empresa i Treball EMT/81/2022, de 21 d’abril, pel qual s’estableix el calendari
oficial de festes laborals a Catalunya per a l’any 2023, en el qual es diu que a més de les festes
esmentades, mitjançant una ordre d'aquest Departament, s'han de fixar dues festes locals,
retribuïdes i no recuperables, a proposta dels ajuntaments.
 
En data 6 de maig de 2022 el Departament d’Empresa i Treball de la Generalitat de Catalunya
ha requerit a l’alcaldia d’aquest Ajuntament, a través d’un ofici, que els comuniquem les
propostes, amb caràcter definitiu, abans del dia 31 de juliol de 2022, tenint en compte que:
 

L'Acord de l'Ajuntament ha de ser adoptat pel Ple, tal com estableix l'article 46 del Reial
decret 2001/1983, de 28 de juliol.
Els dies proposats no poden escaure's en diumenge ni coincidir amb cap dels dies
festius que s'indiquen a continuació:
 
6 de gener (divendres), 7 d’abril (divendres), 10 d’abril (dilluns), 1 de maig (dilluns), 24
de juny (dissabte), 15 d’agost (dimarts), 11 de setembre (dilluns), 12 d’octubre (dijous), 1
de novembre (dimecres), 6 de desembre (dimecres), 8 de desembre (divendres), 25 de
desembre (dilluns) i 26 de desembre (dimarts); al territori d’Aran, la festa del dia 26 de
desembre queda substituïda per la de 17 de juny.
La proposta han de contenir dues festes locals, no es pot admetre 1 sol festiu.

 
Des de la unitat promotora s’ha proposat traslladar a l’alcaldia d’aquest ajuntament les dates de
les dues festes locals, retribuïdes i no recuperables per al proper any, respecte el qual s’ha de
pronunciar el Ple d’aquest Ajuntament, que són:
 

25 de juliol de 2023, dimarts, festa major de Sant Jaume.
27 de novembre de 2023, dilluns, festa del Beat Bonaventura Gran.

Fonaments de dret

La legislació i normativa aplicable és:
 

Article 37.2 del Reial decret legislatiu 2/2015, de 23 d’octubre, pel que s’aprova el text
refós de la Llei de l’Estatut dels Treballadors
Decret 177/1980, de 3 d’octubre, establint el calendari de festes fixes per a 1981
Article 46 del Reial decret 2001/1983, de 28 de juliol, sobre regulació de la jornada de
treball, jornades especials i descansos
Ordre EMT/138/2021, de 25 de juny, pel qual s’estableix el calendari oficial de festes
laborals a Catalunya per a l’any 2022.
Article 30.7 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del procediment administratiu comú de les
administracions públiques
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a.  

b.  

c.  

L’art. 37.2 del Reial decret legislatiu 2/2015 disposa que “Les festes laborals, que tindran
caràcter retribuït i no recuperable, no podran excedir de catorze a l'any, de les quals dos seran
locals”. En relació a això, l’art. 46 del Reial decret 2001/1983 diu que “seran també inhàbils per
al treball retribuïts i no recuperables, fins a dos dies de cada any natural amb caràcter de festes
locals que per tradició li siguin pròpies en cada municipi, determinant-se per l'autoritat laboral
competent –a proposta del Ple de l'Ajuntament corresponent– i publicant-se en el “Butlletí
Oficial de la Comunitat Autònoma” i, en el seu cas, en el “Butlletí Oficial» de la província”.
 
Per la seva banda, el Decret 177/1980, que malgrat porta per títol “establint el calendari de
festes fixes per a 1981”, certament segueix en vigor i fins i tot s’ha vist modificat pels Decrets 17
/1982, 152/1997 i 146/1998, diu que “A més de les festes esmentades, mitjançant una ordre
d'aquest Departament, s'han de fixar dues festes locals, retribuïdes i no recuperables, a
proposta dels ajuntaments”.
 
A resultes d’això, en data 28 d’abril de 2022 el Departament d’Empresa i Treball, va treure l’
Ordre per la qual s'estableix el calendari oficial de festes laborals a Catalunya per l’any 2023,
en la qual es diu que “A més de les festes esmentades, mitjançant una ordre d'aquest
Departament, s'han de fixar dues festes locals, retribuïdes i no recuperables, a proposta dels
ajuntaments”.
 
Igualment, en data 6 de maig de 2022, es va rebre en el registre d’entrada d’aquest ajuntament
un ofici del mateix departament adreçat a l’alcaldia pel qual requereixen que els comuniquem
les mencionades propostes, amb caràcter definitiu, abans del dia 31 de juliol de 2022, tenint en
compte que:
 

L'Acord de l'Ajuntament ha de ser adoptat pel Ple, tal com estableix l'article 46 del Reial
decret 2001/1983, de 28 de juliol.
Els dies proposats no poden escaure's en diumenge ni coincidir amb cap dels dies
festius que s'indiquen a continuació:
 
6 de gener (divendres), 7 d’abril (divendres), 10 d’abril (dilluns), 1 de maig (dilluns), 24
de juny (dissabte), 15 d’agost (dimarts), 11 de setembre (dilluns), 12 d’octubre (dijous), 1
de novembre (dimecres), 6 de desembre (dimecres), 8 de desembre (divendres), 25 de
desembre (dilluns) i 26 de desembre (dimarts); al territori d’Aran, la festa del dia 26 de
desembre queda substituïda per la de 17 de juny.
 
La proposta han de contenir dues festes locals, no es pot admetre 1 sol festiu.
 

Els dies que l’Ajuntament proposi amb caràcter de festes locals, un cop publicats pertinentment
en el “Butlletí Oficial de la Comunitat Autònoma”, tindran el caràcter de dies inhàbils a efectes
de còmput de terminis, d'acord amb l'article 30.7 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del
procediment administratiu comú de les administracions públiques.
 
La competència per proposar les dates de les dues festes locals és del Ple de l’Ajuntament, en
virtut del que disposa l’art. 46 del Reial decret 2001/1983.
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En conseqüència, :S'ACORDA

Primer.- Proposar al Departament d’Empresa i Treball de la Generalitat de Catalunya, les dates
de les dues festes locals, retribuïdes i no recuperables per al proper any 2023:
 

25 de juliol de 2023, dimarts, festa major de Sant Jaume.
27 de novembre de 2023, dilluns, festa del Beat Bonaventura Gran.

 
Segon.- Notificar aquesta resolució mitjançant tramesa a l’Eacat, al Departament d’Empresa i
Treball, als efectes pertinents.

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

 MOCIONS DELS GRUPS MUNICIPALS

MOCIÓ PRESENTADA CONJUNTAMENT PELS GRUPS MUNICIPALS DE JUNTS PER8. 
RIUDOMS, ERC-AM I LA CUP-AM DE SUPORT AL CONSELL LOCAL PER LA REPÚBLICA
DE RIUDOMS EN CONDEMNA A L'ESPIONATGE POLÍTIC

El Sr. Alcalde fa la següent explicació: «Hi ha quatre mocions entrades amb temps i forma. La
primera de les mocions és una moció que es presenta conjuntament per part dels grups
municipals de Junts x Riudoms, d'Esquerra Republicana de Catalunya – Acord Municipal i de la
Candidatura d'Unitat Popular en suport al Consell Local per la República de Riudoms i en
condemna de l'espionatge polític. Per tant, és una moció que presentem els tres grups que ara
us he comentat, tan Junts, com Esquerra, com la CUP. Ho fem en nom del Consell per la
República de Riudoms, és una moció que el mateix Consell ens va traslladar als tres
representants, als tres grups independentistes del plenari de l'Ajuntament de Riudoms que per
tant, la presentem de manera conjunta i si us sembla en farem una lectura, encara que sigui
una lectura ràpida, de manera conjunta. És així com vam quedar els portaveus».
 
A continuació, intervé el Sr. Enric Jódar, del grup municipal de la CUP, que manifesta el
següent: «The New Yorker ha publicat recentment una investigació elaborada per CitizenLab,
el laboratori canadenc que estudia els controls d'informació que afecten a la seguretat d'internet
i que amenacen els drets humans. En aquest informe es recull que almenys seixanta-cinc
persones vinculades a l'independentisme català han patit infeccions amb el programa espia
conegut com a Pegasus. Un programari elaborat per l'empresa israeliana NSO que només és
venut a estaments governamentals, és a dir, a estats. L'ús il·legal, antidemocràtic i sistemàtic
els darrers anys de programari espia dirigit contra polítics independentistes, activistes pels
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drets humans, periodistes i advocats s'emmarca en la persecució molt més àmplia contra
milers de ciutadans per l'únic fet de defensar, de manera totalment pacífica, la independència
de Catalunya. Totes les forces democràtiques haurien d'alçar-se en front de la vulneració de
drets, especialment per garantir l'expressió democràtica i evitar l'abús autoritari, il·legal i
il·legítim contra qualsevol dissidència política. Totes les idees democràtiques han de poder-se
defensar amb llibertat sense que els seus drets civils i polítics siguin violats per raons
ideològiques».
 
Tot seguit, intervé el Sr. Arnau Salvat, del grup municipal d’ERC-AM, que manifesta el següent:
«Aquest cas d'espionatge polític suposa una flagrant vulneració dels drets fonamentals, tan
individuals com col·lectius, que va en contra dels valors democràtics i de llibertat, civils i
polítics, que ha de representar i perseverar l'Estat i la Unió Europea. Per tot l'exposat, es
proposa al ple de l'Ajuntament de Riudoms l'adopció dels següents acords. Primer, condemnar
l'espionatge polític, ja que suposa una flagrant vulneració de drets humans fonamentals
reconeguts tan en l'àmbit intern com internacional, com són el dret a la intimitat o el secret de
les comunicacions. Segon, manifestar tot el nostre suport i tota la nostra solidaritat a les
almenys seixanta-cinc persones que fins a dia d'avui es sap que han patit aquest espionatge
polític a través del Catalan Gate».
 
A continuació, el Sr. Alcalde, Sergi Pedret, manifesta el següent: «Tercer, exigir al govern de
l'Estat que investigui amb la màxima celeritat i transparència als òrgans pertinents, que doni les
explicacions necessàries i que assumeixi les responsabilitats a tots els nivells davant d'aquesta
pràctica il·legal d'espionatge contra membres del moviment independentista català. Quart,
reclamar l'adopció urgent per part de l'Estat de les mesures per erradicar l'espionatge polític
antidemocràtic i garantir així que cap persona pugui ser víctima d'espionatge i persecució per
defensar un projecte polític. Cinquè, reafirmar el nostre compromís democràtic de defensar els
drets i llibertats de la ciutadania i el respecte als tractats i convenis internacional per a la
protecció dels drets humans i dels drets civils i polítics. Sisè, comprometre'ns a protegir i
preservar els drets dels regidors i treballadors d'aquest consistori i dels ciutadans que tinguin
indicis suficients de ser víctimes d'espionatge digital oferint un servei d'anàlisi de mòbils i
aparells informàtics i, en el cas de demostrar-se que els seus drets han estat violentats, oferir
suport legal i personar-se en les causes que s'obrin arrel de les denúncies de les víctimes.
Aquesta moció va ser registrada la passada setmana, per tant es presenta avui 19 de maig pels
tres portaveus, tant pel grup municipal de Junts x Riudoms, com d'Esquerra Republicana de
Catalunya com de la Candidatura d'Unitat Popular».
 
Finalitzades les diferents intervencions, a continuació, el Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. José
Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del Partit dels Socialistes, que manifesta el
següent: «Bé, jo no donaré suport, no perquè no estigui a favor perquè el president de l'Estat
també ha estat precisament víctima d'això. Crec que d'una part es vulnera el dret a poder
manifestar. Si s'han vulnerat, que el pes de llei li caigui a sobre. Però no donaré suport, no
perquè no estigui a favor del que s'ha comentat sinó per la manera com s'ha redactat la moció.
Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i no havent-hi més intervencions per
part de la resta de regidors, se sotmet la moció a votació plenària.
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El Ple de l'Ajuntament acorda amb el vot en contra del Sr. José Manuel Hernández, i amb el vot
a favor dels Srs. Núria Mas,  Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit Albesa, Josep
Maria Bages, Ricard Gili, Carme Cros, Maria Teresa Basora, Arnau Salvat, Enric Jódar i
l'Alcalde-President, aprovar el contingut de la moció.

Fets

En data 14 de maig de 2022, amb registre d'entrada núm. 4312990004-1-2022-002732-2, els
grup municipals de Junts per Riudoms, ERC-AM i la CUP-AM han presentat una moció
conjuntament  de suport al Consell Local per la República de Riudoms en condemna a
l'espionatge polític, per a ser tractada en el proper Ple ordinari. El text literal de la qual és el
següent:
 
"MOCIÓ QUE PRESENTEN CONJUNTAMENT ELS GRUPS MUNICIPALS DE JUNTS PER
RIUDOMS, ERC-AM i CUP-ALTERNATIVA MUNICIPALISTA DE SUPORT AL CONSELL
LOCAL PER LA REPÚBLICA DE RIUDOMS EN CONDEMNA A L’ESPIONATGE POLÍTIC
 
The New Yorker ha publicat recentment una investigació elaborada per Citizen Lab, el
laboratori canadenc que estudia els controls d'informació que afecten la seguretat d'internet i
que amenacen els drets humans.

En aquest informe es recull que almenys 65 persones vinculades a l'independentisme català
han patit infeccions amb el programa espia conegut com a Pegasus, un programari elaborat
per l'empresa israeliana NSO, que només és venut a estaments governamentals, és a dir, a
estats.

L'ús il·legal, antidemocràtic i sistemàtic, els darrers anys, de programari espia dirigit contra
polítics independentistes, activistes pels drets humans, periodistes i advocats, s’emmarca en la
persecució molt més àmplia contra milers de ciutadans per l'únic fet de defensar, de manera
totalment pacífica, la independència de Catalunya.

Totes les forces democràtiques haurien d'alçar-se enfront de la vulneració de drets,
especialment per a garantir l’expressió democràtica i evitar l’abús autoritari, il·legal i il·legítim
contra qualsevol dissidència política. Totes les idees democràtiques han de poder-se defensar
amb llibertat, sense que els seus drets civils i polítics siguin violats per raons ideològiques.

Aquest cas d'espionatge polític suposa una flagrant vulneració dels drets fonamentals, tant
individuals com col·lectius, que va en contra dels valors democràtics i de llibertat, civils i
polítics, que ha de representar i preservar l’Estat i la Unió Europea.

Per tots l’exposat, es proposa al Ple de l'Ajuntament de Riudoms l’adopció dels següents:
 
ACORDS

.- Condemnar l'espionatge polític, ja que suposa una flagrant vulneració de dretsPrimer
humans fonamentals reconeguts, tant en l’àmbit intern com internacional, com són el dret a la
intimitat o el secret de les comunicacions.
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.- Manifestar tot el nostre suport i tota la nostra solidaritat a les almenys 65 persones queSegon
fins a dia d’avui se sap que han patit aquest espionatge polític a través del #CatalanGate.

 Exigir al Govern de l'Estat que investigui amb la màxima celeritat i transparència elsTercer.-
òrgans pertinents, que doni les explicacions necessàries i que s'assumeixin les
responsabilitats, a tots els nivells, davant d'aquesta pràctica il·legal d’espionatge contra
membres del moviment independentista català.

 Reclamar l'adopció urgent per part de l’Estat de les mesures per a erradicar l’Quart.-
espionatge polític antidemocràtic, i garantir així que cap persona pugui ser víctima d'espionatge
i persecució per defensar un projecte polític.

 Reafirmar el nostre compromís democràtic de defensar els drets i llibertats de laCinquè.-
ciutadania i el respecte als tractats i convenis internacionals per a la protecció dels Drets
Humans i els Drets Civils i Polítics.

Comprometre’ns a protegir i preservar els drets dels regidors i treballadors d’aquestSisè.-
consistori i dels ciutadans que tinguin indicis suficients de ser víctimes d’espionatge digital,
oferint un servei d’anàlisi de mòbils i aparells informàtics i, en el cas de demostrar-se que els
seus drets han estat violats, oferir suport legal i personar-se en les causes que s’obrin arrel de
les denúncies de les víctimes".

Fonaments de dret

La legislació i normativa aplicable és:
 

Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local (en endavant LBRL).
El règim de sessions del Ple es troben determinades en l’article 98.e) del Decret
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de
règim local de Catalunya, que determina que «el els plens ordinaris la part dedicada al
control de la resta d’òrgans de la corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i
diferenciada de la part resolutiva, tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i,
si escau, en la seva regulació, la participació de tots els grups municipals en la
formulació de precs, preguntes i mocions».
Segons l’article 97.3 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats locals
(Reial Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és «la proposta
que se sotmet directament a coneixement del Ple a l’empara del que preveu l’article 91.4
d’aquest Reglament. Es pot formular per escrit o oralment».

En conseqüència, :S'ACORDA

APROVAR  la moció presentada conjuntament pels grups municipals de Junts per Riudoms,
ERC-AM i la CUP-AM de suport al Consell Local per la República de Riudoms en condemna a
l'espionatge polític, en la propera sessió plenària ordinària.
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Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP PER A LA MODIFICACIÓ DE L’9. 
ORDENANÇA FISCAL NÚM. 17 RELATIVA A L’IBI RÚSTIC

El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, perquè
és el grup municipal que ha presentat la moció per a la modificació de la ordenança fiscal
número 17 relativa a l'IBI rústic». El Sr. Enric Jódar, manifesta el següent: «Bé, nosaltres
presentem aquesta moció perquè és un compromís que vam adquirir durant la campanya
electoral i creiem que abans d'acabar la legislatura s'havia de fer com a mínim un debat sobre
aquesta qüestió. Riudoms és evident que és un municipi que ha estat i està lligat a l'activitat
agrícola. Una activitat o ocupació que passa per dificultats econòmiques i complica el relleu
generacional. També hi ha hagut un descens de l'ocupació del sector primari. En primer lloc,
perquè no s'obtenen preus justos. Ara mateix també perquè hi ha un augment de preus dels
productes necessaris per desenvolupar l'explotació. Com hem dit, totes aquestes causes
agreujades a les que ja són cròniques, fa que perilli el relleu del sector primari arreu del país
però també, evidentment, a Riudoms. Llavors, nosaltres creiem que un dels objectius que
hauríem de tenir com a ajuntament és garantir la sobirania alimentària i per tant, que hi hagi un
model productiu primari vinculat al municipi. És evident que ara mateix en certa manera sí que
hi és, perquè una part de la promoció econòmica que desenvolupa el municipi, és venta de
productes a comerços locals i mercats de proximitat per part dels propis pagesos. També a
nivell comarcal hi ha l'existència del Banc de Terres, que és una iniciativa per intentar que totes
aquestes terres que estan ara mateix abandonades es puguin recuperar pel cultiu. Aterrant una
mica més amb el tema dels números, actualment el pressupost d'ingressos de l’ajuntament per
aquest any 2022 contemplava que la partida de l'IBI de naturalesa rústica suposaven uns
ingressos aproximats d'uns tres-cents quaranta mil euros. Llavors, nosaltres fent una mica de
recerca d'altres municipis que havien fet alguna modificació de l'ordenança de forma similar,
hem vist que la legislació ho permet, que permet bonificacions en immobles en els quals es
realitzen activitats econòmiques que siguin declarades d'interès especial o d'utilitat municipal, ja
sigui per causes socials, culturals, històriques o de foment de l'ocupació. Aquesta figura jurídica
o aquesta nomenclatura d'activitat econòmica d'especial interès ha de ser aprovada pel ple, és
a dir, que una persona que volgués sol·licitar que la seva activitat econòmica fos declarada
d'utilitat municipal ho hauria de sol·licitar a l'ajuntament i el ple votaria si és idoni o no fer-ho.
Nosaltres creiem que d'aquesta manera, és una de les maneres que hem trobat per vehicular
una possible rebaixa d'aquest impost precisament al sector primari, que és qui a nivell
econòmic està patint més les conseqüències dels darrers anys i no només ara si no també amb
factors que han sacrificat tot el seu benestar econòmic; pagesos que dediquen molt de temps i
molt d'esforç per guanyar poc o acabar perdent diners. Per tant, creiem que a nivell de
l'Ajuntament de Riudoms hem de ser solidaris en aquest sentit, i per tant, el que proposem és
una modificació de la ordenança de un mínim del cinquanta per cent de l'IBI rústic per les
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activitats econòmiques declarades d'especial interès. Aquesta mesura la vincularíem, o a
nosaltres ens agradaria que només es vinculés a pagesos i agricultors professionals, és a dir,
no a altres activitats. És una mesura que creiem que ha d'estar vinculada a una certa activitat
econòmica, que creiem que està vinculada al municipi, i creiem que és necessari fomentar
l'ocupació en aquest sentit, i per tant, ho vinculem a aquesta ocupació, a aquesta activitat. Com
he dit, els pagesos propietaris d'una finca rústica haurien de sol·licitar aquesta denominació,
diguem-ho així, de la seva activitat a l'ajuntament, degudament acreditant que són propietaris
de la finca i els rebuts de l'IBI corresponents. I també acreditant que en aquella finca s'hi està
desenvolupant una activitat econòmica agrícola de forma professional, en aquest sentit, hi ha
diverses formes de justificar-ho i ho hem exposat (tot i que no està a la moció) als portaveus
dels grups polítics amb diferents exemples de diferents municipis. Llavors, el que també
demanem és que si és necessari, que es redactés un reglament que clarifiqui una mica en
quines circumstàncies el ple veuria correcte acceptar aquesta sol·licitud. Som conscients també
que aquesta moció l'únic que està fent és repercutir a un cert benefici als propietaris. És a dir,
als propietaris de finques perquè evidentment l'impost sobre béns immobles només el paguen
els propietaris, i ja ho vam exposar així a la junta de portaveus, però tampoc tanquem la porta a
buscar altres formes jurídiques o altres fórmules d'entesa entre propietaris i llogaters de finques
que permetessin també repercutir aquesta bonificació, que ja hem dit que creiem que com a
mínim hauria de ser del cinquanta per cent de la quota, tot i que creiem que es podria anar
encara més enllà amb aquest valor. No sé si a nivell de govern s'ha pogut fer algun estudi
econòmic, malgrat el poc temps. Bé, aquesta és la moció que presentem que com ja hem dit,
creiem que és una mesura de mínims per intentar revertir d'alguna manera el que és una
pèrdua de capacitat econòmica dels pagesos de Riudoms, la pèrdua del relleu generacional
amb tot el que això suposa a nivell paisatgístic, a nivell d'activitat econòmica, a nivell del que és
Riudoms i el que ha sigut.... I per tant, creiem que aquesta és una moció que va en una bona
direcció i, més enllà d'aquesta, creiem que també s'haurien de presentar altres propostes
abans d'acabar la legislatura però ho veiem com un bon començament i per això, ho presentem
avui al ple. Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, per l’explicació de la moció, i dona la paraula
als portaveus dels grups municipals, per si volen debatre la moció.
 
A continuació intervé el Sr. José Manuel Hernández, del grup municipal del PSC, que manifesta
el següent: «Bé, jo crec que declarar activitat d'interès públic pot comportar que altres sectors
demanin el perquè no d'aquesta rebaixa i perquè no és tan important la seva activitat com les
altres. I el més conflictiu pot ser això de la rebaixa del cinquanta per cent. Jo primer m’
agradaria, he tingut molt poc temps per poder-ho repassar tot, informar-me de tot el que
m'hauria d'informar però va en aquesta línia que el cinquanta per cent és molt, que la meva
posició depèn de la segona xerrada si tinc alguna dada més, passaria a l'abstenció. No perquè
no estigui d'acord, soc terratinent, és a dir estic molt interessat. Però més que res per això, que
no abusin d'aquesta moció altres sectors que diguin “el nostre també pot ser igual i també vull
la rebaixa del cinquanta per cent”. Ho considero una cosa per estudiar, moltes gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dona la paraula al grup municipal d’
ERC-AM.
 
Tot seguit, intervé la Sra. Maria Teresa Basora, del grup municipal d’ERC-AM, que manifesta el
següent: «Bé, nosaltres hi votarem a favor. Ja abans de les darreres eleccions municipals
nosaltres, l'equip d'Esquerra, es va reunir amb Unió de Pagesos amb qui mantenim contacte
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sovint. Unió de Pagesos ja ens va plantejar un seguit de propostes, entre elles hi havia
l'exempció de l'impost de l'IBI rústic pels pagesos professionals, arran de la pèrdua de la renda
agrària dels últims anys. Una pèrdua que s'ha situat al voltant del quaranta per cent segons diu
el mateix sindicat. Essent conscients que aquest no és un objectiu senzill, des d'Esquerra
estàvem analitzant diverses vies per poder tirar endavant una mesura d'aquest tipus i el cert és
que havíem trobat una via que semblava bona. Per això, estàvem treballant per portar-la al ple
properament. Des de la CUP també s'ha treballat en aquesta mateixa línia; avui el seu regidor
porta al ple una proposta. Es tracta de modificar l'ordenança fiscal de l'IBI per tal de declarar
d'especial interès les activitats econòmiques relacionades amb l'agricultura i desenvolupades
pels pagesos professionals. Això permetria incloure una bonificació d'un mínim del cinquanta
per cent sobre l'IBI que paguen aquests pagesos. Insistim: és una mesura destinada als
pagesos professionals. Aquesta és una via que ja han començat a aplicar altres municipis, com
per exemple Castelló. És precisament la mateixa via que estàvem treballant des d'Esquerra,
així ho vam apuntar el dia de la junta de portaveus i així ho hem comentat amb una trobada
amb el regidor de la CUP durant aquests últims dies, on també hem compartit altra informació
que anava relacionada amb la regulació de l'IBI. Per exemple, el reial decret aprovat
recentment que permet una exempció de l'IBI del sector agrari en casos de sequera. En
definitiva, des d'Esquerra considerem que cal buscar vies de suport a la pagesia. Som
conscients que una reducció de l'IBI difícilment serà el motiu principal que faci que joves del
nostre municipi facin el pas a dedicar-se a la pagesia de manera professional. Tanmateix, hem
d'impulsar totes aquelles mesures que ajudin un sector tant important i en una posició de
debilitat com l'agrícola».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció de la Sra. Basora, i dona la paraula al Sr. Josep Maria
Bages, en nom del grup del govern, que manifesta el següent: «Bona tarda. Nosaltres vam
traslladar aquesta moció al sindicat agrari majoritari on se'ns va remarcar el següent. Tot i que
la proposta de la moció és una bonificació de l'IBI, no està de més recordar que els
ajuntaments no poden deixar de cobrar l'IBI rústic. A més, vam traslladar-lo als nostres serveis
jurídics on es va determinar que la llei d'hisendes preveu que el tipus de gravamen de l'IBI
rústic pot oscil·lar entre el zero tres i el zero nou. A Riudoms està al zero cinc per cent i no s'ha
modificat des de l'any dos mil quatre. Anteriorment, estava al zero quatre. Per tant, no s'ha
modificat el tipus de gravamen en quasi vint anys i està fixat en la franja baixa. D'altra banda,
parlem d'un padró d'IBI d'uns tres-cents divuit mil euros amb uns mil cinc-cents noranta rebuts.
Si el nombre de pagesos són d'uns cinquanta, aquesta bonificació només afectaria al tres per
cent en el supòsit que tots s'hi poguessin acollir. La mitjana d'un import d'un rebut d'IBI està en
uns dos-cents euros, per tant, la incidència o benefici no afectaria en la viabilitat econòmica de
l'activitat. Per tant, no donarem suport a aquesta moció ja que aquesta bonificació tindria poc
impacte i existeix una gran dificultat en justificar els motius per declarar l'activitat econòmica
d'especial interès i gran dificultat en regular-la. Nosaltres, des de fa molt de temps estem
treballant amb un grup important de pagesos professionals on durem a terme properament un
projecte important al nostre poble. Per tant, puc parlar amb veu pròpia com vetllem per
potenciar els nostres productes tant reconeguts».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Bages, i dona la paraula al Sr. Enric Jódar, per si vol
fer alguna intervenció.
 
El Sr. Enric Jódar intervé i manifesta el següent: «Sí. A veure, respecte el fet de que altres
sectors poguessin reclamar el mateix: nosaltres hem consultat ajuntaments en els quals per
circumstàncies socials, com per exemple va ser la pandèmia de la Covid, van fer aquesta
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bonificació per totes les activitats econòmiques del municipi. És una decisió política, de la
mateixa manera que la decisió política que nosaltres avui presentem és només, diguem-ho així,
encarada a l'agricultura professional, perquè aquesta moció va precisament de que es puguin
beneficiar d'una bonificació els pagesos i agricultors propietaris de finques. Això no vol dir que
hi haguessin altres sectors que ho poguessin reclamar per altres motius, que podríem estudiar
si hi han demandes. Nosaltres hem recollit la proposta que hi havia en campanya electoral,
quan ens vam reunir amb organitzacions de pagesos, com Unió de Pagesos, vam recollir
aquesta proposta d'intentar treballar-ho a nivell fiscal i aquesta és la idea que hem trobat que
d'altres municipis estan implementant. Respecte al tan per cent de bonificació, al final aquí hem
posat el mínim del cinquanta per cent perquè tots els municipis que hem consultat el mínim és
el cinquanta per cent. Hi ha municipis que tenen el setanta per cent si una finca és, per
exemple, d'agricultura ecològica. Hi ha gent que considera fins i tot el noranta-cinc, per cent
que és el màxim que permet la llei. Per tant, a nivell de bonificació nosaltres vam posar un
mínim perquè no havíem fet l'estudi econòmic, al no tenir les dades però creiem que el mínim
era el que tots els municipis havien adoptat, d'alguna manera o altra. És evident que el sector
jove i el relleu generacional no, diguem-ho així, es solucionarà només per aquesta mesura.
Primerament, perquè pel sector jove i el relleu generacional haurien d'adquirir una finca, i tots
sabem que adquirir una finca té un cost econòmic important. Per tant, sí que és cert, que la part
del sector jove seria una part més difícil d'aconseguir amb aquest canvi d'ordenança, però no el
fet que ara mateix la pagesia, els pagesos que s'hi estan dedicant a Riudoms, que la gran
majoria no són d'una franja edat jove, estan veient com els últims anys de la seva vida laboral
estan passant per un descens, ho ha dit la Teresa, sinó recordo malament, d'un quaranta per
cent de la renda agrària. Per tant, aquesta mesura, en certa manera, permet alleugerir una part
d'aquesta pressió fiscal que ara mateix tenen.
 
En resposta a la intervenció de Junts: és evident que no es pot fer una exempció total d'un IBI,
això és evident perquè la llei no ho contempla. Però sí que permet fer una bonificació parcial i
en aquest cas la llei és molt clara: article setanta-quatre punt dos, que ho exposa a la moció,
pot arribar fins al noranta-cinc per cent. Per tant, aquí vostès ens parlen del gravamen que és
un altre dels factors en els quals es calcula la quota integra de l'IBI i hi estic d'acord, ara mateix
a Riudoms no s'ha tocat i era del zero cinc. Bé, perquè està al zero cinc i no era del zero tres?
També en podríem parlar. O perquè no està al zero vuit? Això també és una decisió política i
nosaltres el que fem és vincular, perquè si canviéssim el gravamen el canviaríem per tots
segurament. Nosaltres el que estem dient és; com hi ha una figura jurídica, o una part jurídica
de la legislació que permet fer-ho per activitats declarades d'especial interès, declarem
d'especial interès o acceptem les sol·licituds dels pagesos professionals que tenen aquestes
circumstàncies. D'aquesta manera, podrem fer una bonificació. Vostès diuen: “són cinquanta
rebuts que suposen el tres per cent”, més o menys, i “una mitjana de rebut de dos-cents euros”.
Doncs, si tant poc és, sinó s'aprova aquesta moció, jo el que espero és que al proper ple l'equip
de govern presenti una mesura similar o més gran perquè això, si tant fàcil és i l'import
econòmic que són dos-cents euros de mitjana per rebut és tant baix, no entenc perquè hem
hagut d'arribar a pensar una solució diferent, que potser té més complexitat administrativa, per
acabar repercutint un benefici als pagesos que ja sabem que ja fa temps que tenen una pressió
fiscal alta i que la renda agrària està baixant. Si hem d'arribar a avui a presentar aquesta
moció, a que la CUP presenti aquesta moció, perquè vostès se n'adonin que el rebut o que la
mitjana del rebut de l'IBI no és tan alta i que al final hi han cinquanta pagesos que en podrien
sortir beneficiats, no entenem perquè no s'han pres mesures abans. Ens remetem al
pressupost, el pressupost dels darrers tres o quatre anys em sembla que la partida de
promoció agrícola està destinada en tres mil euros, no s'ha executat mai, mai. Per tant, ja són,
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tres per quatre dotze, dotze mil euros en els últims quatre anys que no s'han destinat a
promoció agrícola, i vostès em diuen que perquè ara resulta que per dos-cents euros que
s'estalviaran que no val la pena fer tota aquesta “martingala”. Llavors, perquè no han fet abans
alguna mesura per tal d'alliberar la pressió fiscal de la pagesia? No ho entenem, sincerament».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dona la paraula a la Sra. Maria Teresa
Basora, que manifesta el següent: «Com ja s'ha apuntat anteriorment, ja hi ha ajuntaments que
ho fan, que ho utilitzen vies legals similars a la que planteja la proposta de la CUP. Per tant,
considerem que hi ha camí per recórrer. Per tant, cal seguir insistint i treballant des de
l'ajuntament per aplicar una mesura d'aquest tipus. Res més».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció de la Sra. Basora, i manifesta el següent: «Tinc la sensació
Enric, que no has escoltat del tot el regidor quan feia la intervenció perquè paraules com
“martingala” o perquè no hem fet abans... El regidor ha començat dient que la moció s'ha
traslladat al sindicat majoritari, i que ell que ha respòs són paraules textuals d'aquest sindicat
majoritari. Per tant, és el mateix sindicat majoritari qui no veu una efectivitat real en aquesta
bonificació. I per tant, també traslladat als serveis administratius del nostre ajuntament el que
arribaria a suposar aquesta proposta pel que fa a ajuts als pagesos, i ho podem dir així: “ajuts
als pagesos”, s'ha fet la valoració que tot el procediment administratiu que això comportarà tan
pels pagesos com per aquesta casa portar cada una de les propostes al ple, perquè després
això acabi beneficiant en aquest percentatge tant petit, i a més a més amb un import
relativament baix, es creu oportú que s'han d'articular altres maneres per tal d'ajudar la pagesia
del nostre municipi. Així s'està tractant directament amb diferents pagesos, tan amb els
sindicats com amb els pagesos professionals del nostre poble. No hem dit en cap moment que
no estigui bé tot el que sigui reduir la pressió fiscal, però és que quan ens reunim amb els
pagesos de Riudoms el problema que ens traslladen no és l'IBI que paguen a l'ajuntament
precisament. Hi ha altres problemes que ens traslladen i altres accions que ens traslladen que
com a govern hem de dur a terme. El mateix regidor ha explicat que en breu podrem anunciar
una acció treballada conjuntament amb diferents pagesos del municipi. No és que no
compartim el contingut de la moció, al final tota l'exposició la compartim, absolutament tota. Jo
crec que els tretze regidors del plenari, els dotze avui assistents, compartim l'exposició de
motius de la moció. El que no compartim és que aquesta bonificació sigui el camí per ajudar la
pagesia del nostre poble. Els motius els compartim absolutament tots fins l'últim. Si vols fer
alguna reflexió Enric».
 
Tot seguit, intervé el Sr. Enric Jódar que manifesta el següent: «Entenc la posició que dieu o
que l'equip de govern trasllada, que no compartiu que per aquesta via sigui la més idònia per,
diguem-ho així, ajudar als pagesos. En tot cas, llavors esperem i ja ho he dit abans, esperem
que en les properes setmanes se'ns faci partícips a tots els regidors de les mesures que
s'implementaran i això sí: posar de manifest, sembla que quan es porten les coses a debat, i no
dic que hagi de ser així, però quan es porten les coses a debat sembla que llavors surten
propostes que no coneixíem... No neguem que ho estiguin treballant, però també és evident
que portem tres anys de legislatura i fins ara aquest tema no s'havia tractat. Per tant, nosaltres
quan diem que amb aquesta proposta podríem avançar, ens resulta estrany que no es vulgui ni
com a mínim mirar-ho, però bé. Entenem que dins la complexitat econòmica o administrativa
que diuen hi hauran altres mesures millors. Esperem sentir-les i compartir-les, si és pel bé dels
pagesos, que en aquest cas és el que estem buscant, suposo que tots en aquest plenari, doncs
ho compartirem i us felicitarem».
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El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i pregunta si algú vol fer alguna altra
intervenció.
 
La Sra. Maria Teresa Basora intervé i manifesta el següent: «Només una cosa; nosaltres
tampoc ho havíem entès que la CUP ho plantegés com la única mesura per afavorir els
pagesos. Sinó que enteníem que era una petita mesura que podia ajudar dins l'entorn
complexa que hi ha. I que si es treballen altres coses doncs evidentment potser són més
productives, però nosaltres ho havíem entès com una mesura, no com la solució als problemes
de la pagesia».
 
Finalitzades les diferents intervencions, se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l’Ajuntament acorda, amb els vots a favor dels Srs. Ricard Gili, Carme Cros, Maria
Teresa Basora, Arnau Salvat i Enric Jódar, amb l'abstenció del Sr. José Manuel Hernández, i
amb els vots en contra dels Srs. Núria Mas, Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit
Albesa, Josep Maria Bages i l’Alcalde-President, desestimar el contingut de la moció.

Fets

En data 14 de maig de 2022, amb registre d’entrada núm. 4312990004-1-2022-002734-2,
el grup municipal de la CUP ha presentat una moció per a la modificació de l’Ordenança Fiscal
núm. 17 relativa a l’IBI rústic, per a ser tractada en el proper Ple ordinari. El text literal de la
qual és el següent:
 
"MOCIÓ QUE PRESENTA LA CANDIDATURA D'UNITAT POPULAR (CUP) PER A LA
MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 17 RELATIVA A L'IBI RÚSTIC

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Tradicionalment, Riudoms ha estat un municipi molt lligat a l’activitat agrícola tal i com ho
demostra la seva configuració geogràfica/paisatgística, l’existència d’activitat agrícola de forma
professional i la realització d’esdeveniments vinculats a l’agricultura com per exemple la Fira de
Sant Llorenç (actualment coneguda com a Fira de l’Avellana), entre d’altres.

La difícil situació econòmica, cronificada, que travessa la pagesia és un dels motius principals
pels quals s’ha produït una descens progressiu de l’ocupació del sector primari  que cada
vegada representa un percentatge menor de l’ocupació laboral i els ingressos de la gent  que
viu i treballa al municipi.

A banda de la dificultat per obtenir preus justos en la venda dels productes alimentaris, cal
afegir-hi les dificultats derivades de l’augment de preus dels productes necessaris pel
desenvolupament de l’explotació com ara els carburants o els productes fertilitzants.

Actualment una part important de les finques rústiques s’utilitzen com a activitat
complementària a l’activitat professional. Així doncs, malgrat que encara es conserven els
cultius en finques rústiques, els propietaris les utilitzen com a segona residència o activitat d’
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esbarjo; generalment, només una part de la finca serveix com a autoabastiment però no s’
utilitza pas com a activitat professional agrícola.

Amb aquest conjunt de circumstàncies socials, el relleu generacional de la pagesia no està
garantit, no només a Riudoms sinó al conjunt del país. Aquest fet, juntament amb l’actual
situació de complexitat en el transport i la comercialització d’algunes mercaderies, assenyala
un problema de primera necessitat a curt i mitjà termini per tal de garantir la sobirania
alimentària i superar la incertesa que envolta la comercialització de productes essencials en un
món profundament globalitzat.

Atès que una bona part dels productes agroalimentaris cultivats a Riudoms es venen a
comerços del municipi i també es venen a través de repartiment a domicili i mercats a altres
poblacions, dinamitzant així l’activitat econòmica lligada al municipi.

Atès que a nivell comarcal existeix la iniciativa de Banc de Terres que té com a finalitat
“contribuir a la identificació, incorporació i cessió a tercers de terres cultivables, especialment d’
aquelles que estan abandonades o en desús, amb l’objectiu de facilitar la recuperació i l’accés
a la terra, ja sigui per a ampliar la dimensió d’explotació i fer-la rendible, o bé per a donar accés
a Nova Pagesia (nous emprenedors del món rural)”.

Atès que al municipi de Riudoms encara s’hi dediquen de forma professional una cinquantena
de pagesos i pageses, aproximadament.

Atès que l’Ajuntament de Riudoms té com a objectiu el foment de l’ocupació i la promoció
agrícola al municipi, tal i com es recullen en documents estratègics com per exemple:
 
- Pla de dinamització del comerç local
- Pla de dinamització i competitivitat turística: “Món agrari, productes locals i gastronomia”
- Pressupost de l’Ajuntament de Riudoms on es contemplen les partides de “Altres despeses
diverses Promoció Econòmica” i “Altres despeses diverses Promoció Agrícola”

Atès que l’Ajuntament de Riudoms disposa de l’ordenança fiscal número 17 relativa a l’impost
sobre béns immobles (IBI), modificada per última vegada el 2 de novembre de 2020.

Atès que el pressupost de l’Ajuntament de Riudoms de 2022 preveu uns ingressos de 340.000
€ relatius a l’IBI de naturalesa rústica.

Atès que les normes de l’ordenança fiscal sobre béns immobles es regeixen pels articles 60 a
77 del RDL 2/2004, de 5 de març, text refós de la llei reguladora de les Hisendes Locals.

Atès que la llei reguladora de les Hisendes Locals disposa en l’article 74 les bonificacions
potestatives. Atès que la legislació permet la bonificació per a immobles en els quals es
realitzen activitats econòmiques que siguin declarades d'especial interès o utilitat municipal, per
concórrer circumstàncies socials, culturals, històrico-artístiques o de foment d'ocupació.

Atès que perquè una activitat econòmica sigui declarada d'especial interès o utilitat municipal s’
haurà d’acordar pel Ple de la Corporació, prèvia sol·licitud del subjecte passiu (titular de l’
immoble on es desenvolupa l’activitat), per vot favorable de la majoria simple dels seus
membres.
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Per tots aquests motius, el Grup Municipal de la CUP proposa al Ple de l’Ajuntament de
Riudoms l’adopció dels següents ACORDS.

PRIMER.- Realitzar, en els propers mesos, una proposta de modificació de l’ordenança fiscal
sobre l’IBI per tal d’incloure una bonificació, d’un mínim del 50% de la quota íntegra de l’impost,
per a immobles en els quals es realitzen activitats econòmiques, relacionades amb l’agricultura
i dutes a terme per pagesos professionals, que siguin declarades d'especial interès o utilitat
municipal.

SEGON.- Aprovar un reglament que estableixi el procediment i els requisits que han de complir
les persones interessades en sol·licitar a l’Ajuntament de Riudoms que l’activitat econòmica
que es desenvolupa als immobles de naturalesa rústica pugui ser declarada d’especial interès
o utilitat municipal.

TERCER.- Difondre mitjançant els canals d’informació de l’Ajuntament de Riudoms el procés
de sol·licitud per a declarar una activitat econòmica d’especial interès o utilitat municipal, així
com els aspectes que estiguin subjectes a la modificació de l’ordenança fiscal número 17 que
regula l’IBI".

Fonaments de dret

La legislació i normativa aplicable és:
 

Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local (en endavant LBRL).
El règim de sessions del Ple es troben determinades en l’article 98.e) del Decret
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de
règim local de Catalunya, que determina que «el els plens ordinaris la part dedicada al
control de la resta d’òrgans de la corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i
diferenciada de la part resolutiva, tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i,
si escau, en la seva regulació, la participació de tots els grups municipals en la
formulació de precs, preguntes i mocions».
Segons l’article 97.3 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats locals
(Reial Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és «la proposta
que se sotmet directament a coneixement del Ple a l’empara del que preveu l’article 91.4
d’aquest Reglament. Es pot formular per escrit o oralment».

En conseqüència, :NO S'ACORDA

APROVAR la moció presentada  pel  grup  municipal  de la CUP per a la modificació de l’
Ordenança Fiscal núm. 17 relativa a l’IBI rústic, en la propera sessió plenària ordinària.

Règim de recursos:
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Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ERC-AM PER APLICAR UN PLA DE10. 
MANTENIMENT AL CONJUNT URBANÍSTIC FORMAT PER LA PLAÇA DE L’ESGLÉSIA I LA
PLAÇA PETITA DE RIUDOMS

El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Ricard Gili, portaveu d’ERC-AM perquè faci l’explicació del
contingut de la moció.
 
El Sr. Ricard Gili fa la següent intervenció: «Bona tarda. Bé, faré un resum de la moció que és
força extensa i sobretot em centraré en els acords. El conjunt format per la Plaça de l'Església i
la Plaça Petita, com sabem tots, és el centre neuràlgic, el cor històric de Riudoms. Es tracta
d'un espai declarat bé cultural d'interès local i conjuntament amb l’església de Sant Jaume
conformen el que segurament és el principal emblema del nostre municipi. De fet, diversos
plans que l'Ajuntament de Riudoms ha realitzat els últims anys remarquen la importància i
aquest paper clau de la Plaça de l'Església i de la Plaça Petita en múltiples àmbits com el
social, el lúdic, el comercial, el turístic... Tanmateix, als últims anys considerem, i en això hi ha
un ampli consens, que la Plaça de l'Església i la Plaça Petita, tot aquest conjunt, s'han anat
deteriorant progressivament i s'han evidenciat un seguit de mancances. Deixin-me fer aquí un
apunt: segurament la millor actuació que s'ha fet a la plaça en els últims anys és la instal·lació
de l'escultura de l'arquitecte Antoni Gaudí. Sigui com sigui, com deia, la plaça s'ha anat
degradant i per això és evident que la plaça necessita una reforma integral, ja ho deia el pla de
dinamització del nucli antic, que ho qualificava de prioritat alta. Aquesta reforma té una prioritat
alta. En aquest sentit, tres dels grups municipals representats en aquest plenari; Junts,
Esquerra i la CUP, portaven al seu programa electoral la reforma del conjunt format per les
places de l'Església i Petita. I, de fet, també s'inclou en el programa de govern municipal. Ara
bé, quan estem a maig de dos mil vint-i-dos i entrem en el darrer any de mandat, és evident
que la reforma del conjunt de places no es farà aquest mandat. De fet, des del govern no s'ha
informat al conjunt de grups de l'inici de cap tasca preliminar de reforma i tampoc hi ha
constància d'avui de la reubicació dels contenidors soterrats, mesura que també formava part
del programa de govern. Al llarg d'aquest mandat, des del grup d'Esquerra hem demanat en
diverses ocasions i en aquest mateix ple, millores a executar a la plaça. Només s'hi han fet
algunes petites actuacions en aquest espai, com ara la substitució d'algunes rajoles trencades
de totes dues places. Actualment, s'estan fent tasques per millorar la il·luminació de la Plaça de
l'Església en les properes setmanes. Val a dir que després de la presentació d'aquesta moció
hem vist com, per exemple, s'ha començat a actuar a les escales de la Plaça de l'Església, les
escales davant dels porxos. No diem que sigui una relació de causa-efecte i que no estigués
previst de fer-ho abans de que nosaltres presentéssim aquesta moció. En definitiva, hi ha una
situació precària de la plaça que ens ha fet plantejar la moció que avui portem a votació i que
planteja els següents acords.
 
Primer acord, dissenyar i executar durant el proper any un pla de manteniment per la Plaça de
l'Església i la Plaça Petita. Aquest pla inclourà, entre d'altres, les següents accions, n'apuntaré
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algunes que formen part de la moció: Arranjar l'arrebossat dels murs que envolten totes dues
places, tan d'aquell que ha caigut com d'aquell que està inestable, davant l'abadia hi ha
diversos trams que han desaparegut per complet. Arranjar les esquerdes d'aquests mateixos
murs que puguin generar problemes estructurals a curt termini. Arranjar les diverses escales de
les places que estiguin deteriorades. Substituir les rajoles trencades de l'interior de totes dues
places que siguin inestables o estiguin clarament malmeses. Instal·lar de nou les pilones que
delimiten diversos espais on es pot estacionar i que han anat desapareixent els darrers anys.
Eliminar les restes d'antigues pilones desaparegudes que han quedat clavades a terra i que
suposen un perill per la seguretat dels vianants. Millorar la situació del cablejat elèctric que
envolta diverses faroles de les places, així també del que hi ha entre diversos arbres. Millorar
l'enjardinament del conjunt de les dues places, com ara el de l'àrea ubicada just damunt la
sortida de la cisterna vella, a tocar entre les dues places, i el de la línia d'arbusts dels
contenidors d'entre places. Clarificar en quins moments de l'any es col·loca el sistema
d'il·luminació artístic a la Plaça de l'Església. Fins aquí allò referent al pla de manteniment de la
plaça, deixem apuntar una cosa més sobre aquest pla. El seu cost, considerem, no seria
elevat. No s'està parlant de cap gran quantitat de diners sinó sobretot de prioritzar-ho i si cal
destinar-hi alguns recursos extres, doncs es pot fer a través de modificació de crèdit o al
pressupost de l'any que ve. Més enllà de tot aquest pla de manteniment global, la moció
planteja dos acords més. El segon acord és analitzar i, si és possible, executar durant el proper
any la reubicació dels contenidors soterrats que hi ha entre places. I el tercer acord planteja
analitzar i, si és possible, ampliar a tots els diumenges de l'any el fet de convertir la Plaça de
l'Església i la Plaça Petita en zona de pas de vianants i, per tant, de prohibir-hi la circulació en
vehicles. Ara mateix i, segons el recent anunci de l'ajuntament, aquesta mesura només s'aplica
durant els diumenges dels mesos d'estiu. Aquest anunci de fet, l'ajuntament el va fer just
divendres passat, quatre dies després que des d'Esquerra féssim arribar al conjunt de grups la
proposta de moció on ja hi constava això com a punt d'acord; vianalitzar la plaça durant els
caps de setmana. De fet, durant el passat mandat, el dos mil quinze dos mil dinou, ja es van
aplicar restriccions al trànsit de cotxes de la plaça en cap de setmana, però després van deixar
d'aplicar-se sense una argumentació que es fes pública. Per això, aquest tercer acord també
planteja que qualsevol restricció que es realitzi a la plaça en favor dels vianants es comuniqui
adequadament a través dels canals de comunicació municipals i amb cartells en paper inclosos
al voltant de la plaça i que aquesta comunicació exposi també els arguments que han motivat la
seva decisió. Fins aquí l'exposició inicial, gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Gili, i dona la paraula als portaveus dels altres grups
municipals.
 
A continuació, intervé el Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, que
manifesta el següent: «Dir només que sí que donarem suport a la moció, crec que tot el que
sigui imatge pel poble és un bé, les places són un estigma del poble i crec que seria positiu. Tot
i que no sé totes les causes, és a dir, tot el que es pugui des d'urbanisme per llei, per formes,
per tempos, per el que hagi de trigar o el que sigui, però per la nostra part tot el que sigui
millorar pel municipi i millorar la imatge del poble; benvinguda sigui. Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dona la paraula al portaveu de la CUP.
 
El Sr. Enric Jódar, portaveu de la CUP, manifesta el següent: «Sí. Bé, nosaltres estem d'acord
amb el plantejament de la moció. En la mateixa exposició de motius s'enumera ja de forma molt
completa la llista de deficiències que actualment presenta la Plaça de l'Església. Aquestes
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qüestions no són noves, tan Esquerra com la CUP hem fet diversos precs i preguntes al llarg
de la legislatura. De fet la CUP va fer un article al mes d'abril de dos mil vint-i-u, titulat: “Què
fem amb la Plaça de l'Església?”. Un article publicat al BIM on ja citàvem algunes d'aquestes
qüestions, com per exemple la restricció de circulació, que es va deixar d'aplicar sense cap
avís, la creació de la boca d'accés i sortida d'emergència de la cisterna, la col·locació de la
pantalla lluminosa que, per cert, la CUP l'any dos mil dinou va presentar una moció perquè
aquesta pantalla servís per fer difusió de les activitats de les entitats i no s'ha complert; la
col·locació de la caseta de fusta que també ho vam tocar en el darrer ple, o per exemple també
la pèrdua dels arbres històrics que feien ombra a la plaça o l'estat de l'arrebossat lateral. Això,
estem dient, un article del dos mil vint-i-u. Estem a maig de dos mil vint-i-dos, hi ha hagut un
any per fer alguns canvis que sembla que s'han fet l'última setmana. De fet, nosaltres també
anem una mica més enllà en alguns temes concrets. Les llums ornamentals, al novembre de
nos mil dinou vam preguntar a l'equip de govern quin era el termini, el calendari, de col·locació i
retirada d'aquestes llums. Ens van dir, ens van respondre, citem textualment: “de Sant Joan a
Reis”. Llavors hem vist que en tota aquesta temporada de pandèmia els llums, sinó anem
errats, han estat allà fins fa gairebé res, dos mesos segurament coincidint amb la Setmana
Santa de Riudoms i també el Sant Jordi. És curiós perquè si a Sant Joan les hem de tornar a
col·locar, s'han passat dos anys a la plaça i ara per dos mesos les posem i les tornem a treure,
i les pilones estan a la deixalleria. En qualsevol cas, sobre aquesta actuació que sabem que no
és una responsabilitat única d'aquest equip de govern, si tant estava previst que aquestes llums
estiguessin durant molt de temps en aquest espai, potser el que s'hauria d'haver pensat és una
infraestructura millor i que de passada no malmetés les rajoles que també hi vam incidir en
alguna qüestió en algun altre ple.
 
Després, sobre la limitació de trànsit també hem fet algunes propostes per la reubicació, per
exemple, de la zona d'aparcaments. Convertir la Plaça de l'Església i la Plaça Petita en una
circulació en format súper illa perquè, diguem-ho així, la part dels porxos no hi hagués
circulació de cotxes, resoldre preferències de pas o, per exemple, temes d'accessibilitat. Per
tant, compartim evidentment tot el que exposa la moció perquè hi ha un llistat, diguem-ho així,
de deficiències importants que portem arrossegant de fa molt de temps. Algunes, evidentment,
necessitarien de pressupost i temps, però d'altres com exposa la moció no ho necessiten tan, i
es poden fer abans que acabi el mandat fins i tot. Per tant, nosaltres hi donarem suport
precisament per això, perquè fa una llista detallada de les actuacions a duu a terme, perquè
proposa solucionar els defectes més importants sense anar molt a llarg vista i compartim també
el que ha dit en José, que al final la plaça és un lloc que tothom s'estima, i per tant, també parla
d'un municipi tenir els espais emblemàtics d'un poble ben cuidats».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dona la paraula al regidor Sr. Josep Maria
Bages, del grup municipal de Junts per Riudoms.
 
El Sr. Josep Maria Bages intervé i manifesta el següent: «Bé, començaré per agrair al grup
municipal d'Esquerra el reconeixement que fa en el punt número dos de la seva exposició de
motius, de la preocupació que aquest govern, i anteriors, tenen, i han tingut, cap al conjunt
arquitectònic que representen la Plaça de l'Església i el seu entorn. Es reflexa veient els
diferents plans que ha elaborat el govern municipal. L'evidència de que això és així que apart
de tots els plans esmentats en la moció, que d'una manera o altra consideren el conjunt de la
plaça com un element essencial del nostre municipi. La majoria d'actes socials que organitza el
govern i que reuneixen un nombre important de riudomencs i riudomenques es fan,
precisament, a la Plaça de l'Església. Aclarir per tant, que compartim del tot la idea de que el
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conjunt de la nostra plaça ha de ser un element clau i de referència al nostre poble. Deixeu-me
que faci un aclariment sobre dues qüestions importants que manifesteu en la vostra moció. La
primera, referent al punt número tres de la moció, quan parleu de les restriccions de trànsit que
segons vosaltres es van aplicar durant el mandat dos mil quinze dos mil dinou i que, dèieu, van
deixar d'aplicar-se sense una argumentació tècnica i pública detallada. Bé, realment, les
restriccions de trànsit en festius van començar a aplicar-se abans del mandat dos mil quinze
dos mil dinou. Però el cas que va demanar l'argumentació tècnica per deixar d'aplicar les
restriccions l'any dos mil vint en ple confinament o al dos mil vint-i-u, quan encara no s'havia
restablert la normalitat. Ens sembla una reclamació, com a mínim, desafortunada i francament
ens va semblar que en aquell moment no era prudent aplicar restriccions sobre restriccions. No
sé si us serveix com a argumentació tècnica però raonada entenc que sí. I crec que també
s'entén que arribat aquest moment en que tot apunta que podem encarar l'estiu amb normalitat
i, per tant, retorni la vitalitat a la plaça, tornem aplicar el mateix criteri que es va aplicar fins
l'arribada de la pandèmia. La segona observació també fa referència a la part expositiva de la
moció, concretament al punt número cinc. En aquest punt hi ha un paràgraf que diu
exactament: “en el cas de Junts per Riudoms s'havia de donar feta l'execució de l'obra durant
aquest mandat amb una remodelació de la Plaça de l'Església”. Bé, la majoria de vegades les
veritats a mitges es diuen perquè es volen realitat, és que s'interpreti una mentida sense dir-la.
Aquest és un cas de manual. El que diu el nostre pla de mandat és exactament això:
“remodelarem la Plaça de l'Església respectant la seva història i a partir d'un procés participatiu
amb els veïns i comerciants”. Per tant, el nostre compromís és precisament el procés
participatiu que es va iniciar el passat 10 desembre per definir entre tots els riudomencs que
ens imaginem. En aquest procés de participació s'hi va incloure, tal com ens comprometíem en
el nostre pla de mandat, un apartat específic relatiu al conjunt de la plaça i la majoria dels
participants van decidir que el camí era convocar un concurs d'idees i que la ciutadania donés
la seva opinió sobre les diferents opcions finalistes del concurs. Considerem important fer
menció a aquests dos punts per posar en context el sentit i l'objectiu de la moció. A la segona
part de l'exposició de motius el que fan, bàsicament, és una llista de mancances a partir,
segons diuen, d'una anàlisi feta a principis de maig de dos mil vint-i-dos pel grup municipal
d'Esquerra. Bé, està clar que si el govern considerés que a la plaça no hi ha mancances, no
s'hi faria cap actuació i, no és així. A la plaça, com cada any, abans de l'inici de l'estiu s'hi estan
fent les actuacions i reparacions d'acord amb la planificació de la regidoria de serveis públics.
Potser, en aquest programa, no coincidim en l'ordre o la rapidesa que tots ens agradaria. Però
està clar que aquest programa, com la resta d'actuacions que es fan a la via pública, han
d'ajustar els recursos disponibles tant humans com econòmics. En resum, les reparacions al
conjunt de la plaça ja s'estan executant i es fan en el període que sempre s'han fet, abans de
l'inici de l'estiu. Per aquest motiu, no podem donar suport a una moció que a l'hora implementar
els seus acords no aportaria cap millora a allò que ja s'està fent. El manteniment de la Plaça de
l'Església ja s'està executant i els treballs es van iniciar abans de la primera setmana de maig.
Per tant, no donarem suport a la moció perquè al nostre entendre la seva aprovació no
significaria cap millora en allò que ja està executant el govern».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Bages, i dona la paraula al Sr. Ricard Gili, en el torn
de debat.
 
El Sr. Ricard Gili intervé i manifesta el següent: «Sí, faré alguns comentaris. Gràcies per alguns
apunts que han fet els tres intervinents. Enric, que hi ha posat més profunditat argumental amb
el tema dels conjunts argumentals. En José, destacant la importància de la plaça. O el mateix
regidor, Josep Maria Bages, destacant això que recull la moció i que tots els plans diuen
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d'aquest rol emblemàtic que té la plaça de Riudoms. Parlava el regidor Josep Maria Bages de
les restriccions de trànsit que s'havien començat a aplicar abans del dos mil quinze i que es
van deixar d'aplicar el dos mil vint. Nosaltres diem a la moció que no es va explicar això
degudament i detalladament. Jo els hi apuntaria, per dir-ho d'alguna manera, que surtin i
preguntin a la ciutadania si són coneixedors de perquè es van deixar d'aplicar i de si això de
que es deixés de fer sense explicació va generar una certa confusió. D'altra banda, com saben,
uns dies abans de fer el plenari es fa una junta de portaveus, on hi som els diversos portaveus
dels quatre grups, on es comparteix informació i on sempre es diu que qualsevol modificació
que es vulgui fer en les mocions que plantegem, ja sigui política o sigui tècnica, algun esment
que es vulgui fer, serà benvingut. Recordo perfectament, i els companys portaveus que eren en
aquesta junta de portaveus així ho podran dir, que ho vaig emfatitzar molt clarament per la
moció referent a la plaça. Per tant, aquests comentaris que ha fet el regidor Josep Maria Bages
sobre les restriccions de trànsit, hauríem agraït que se'ns haguessin fet en el marc de la junta
de portaveus o posteriorment, quan són comentaris tècnics que són a fi de bé, de millorar la
moció perquè és evident que hi pot haver coses que se'ns escapin. No ens ha agradat un cert
to que potser semblava que ens mires per sobre de l'espatlla. El pla de govern, que ens l'hem
llegit i l'hem repassat parlant de la remodelació de la plaça diu, ho ha llegit el regidor tot sencer,
“remodelarem la Plaça de l'Església” i també diu la part del procés participatiu. Doncs escolti’m,
ho tenen fàcil: diu remodelarem i farem el procés participatiu, doncs ho poden fer tot en aquest
mandat i no ens titllin de mentiders. Si l'objectiu d'un ple és venir a titllar-nos de mentiders, ja
podem plegar. Ja els aviso que l'objectiu dels regidors d'Esquerra Republicana no és venir a
repartir titulars de mentiders, ni als plens ni a les xarxes socials. En això no ens hi trobaran, ens
trobaran amb la mà estesa que es el que hem fet des de principi de mandat. Diu el regidor que
les reparacions es fan sempre abans de l'estiu i que és el que estan fent ara, perfecte. Doncs fa
molts estius que hi ha reparacions necessàries que no es fan i no ens surtin amb l'excusa de la
pandèmia, no ens surtin amb l'excusa perquè hi ha aspectes de la plaça que estan acumulats
des de fa molts anys. I no estem parlant de dos estius, la pandèmia no ho tapa tot. Per tant,
aquest argument, no cola. He dit a la meva primera intervenció que al llarg d'aquest mandat
des del grup d'Esquerra hem demanat en diverses ocasions i en aquest mateix ple millores a
executar a la plaça. Amb tota la modèstia del món però també amb tota la claredat no hem vist
fins avui, que hem presentat aquesta moció i de fet quan la vam compartir amb els grups, una
acció decidida per part del govern municipal per capgirar la situació de deteriorament de la
plaça. Tant de bo això hagi arribat, però fins ara no hi ha sigut. Posaré un exemple petit, però
crec que molt explicatiu. Com pot ser que al voltant de la Plaça Petita hi hagi ferros d'antigues
pilones clavats a terra des de fa molt i molt de temps? Serem incapaços de dir quant de temps
fa, potser parlem d'anys. Ferros clavats a terra, insisteixo, en l'espai més emblemàtic de
Riudoms. No estem parlant ni de un ni de dos, parlem de més. Per tant, és una qüestió
d'estètica però sobretot de seguretat. Per tant, com pot ser que ningú hagi donat l'ordre de
treure aquests ferros? La plaça necessita una acció ferma i decidida, per això avui portem
aquest pla de manteniment al plenari, perquè cal una acció ferma i global. Tots sabem que cal
reformar la plaça a fons però mentre això no es fa, que trigarà uns anys, i això crec que també
tots ho sabem, cal garantir que estigui en unes mínimes bones condicions. Si durant els últims
anys els diversos governs municipals, diversos governs perquè això no és cosa d'ara ni en
responsabilitzem estrictament aquest regidor, diem que això ve de fa temps, diem que si
aquests governs haguessin actuat avui no estaríem debatent aquesta moció. Per tant, és
evident que no hauríem d'haver arribat fins aquí, és un tema de responsabilitat, també per
responsabilitat nosaltres hem portat aquesta moció al plenari perquè la plaça és el cor i l'orgull
de Riudoms i per tant és important cuidar-la. Gràcies».
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El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Gili, i manifesta el següent: «Només per alguns
dubtes que s'han posat sobre la taula. Ho puc dir amb propietat perquè era regidor de serveis
públics en la passada legislatura. Cada any, després de Sant Jordi es fan petites actuacions a
la plaça. És evident que la plaça necessita d'alguna actuació important, i és el que en el procés
participatiu del POUM per això es va posar un punt exclusiu que parla de la Plaça de l'Església.
Tots els presents estarem d'acord en que la plaça necessita una intervenció molt important, i
per això també en els últims anys el que s'han anat fent són petites actuacions. Petites
actuacions que no només es fan després de Sant Jordi. Ara sembla que a la plaça només
s'hagin canviat rajoles des de fa quinze dies i rajoles, amb el que portem d'any, se n'han
canviat unes quantes, bastantes, perquè malauradament es xafen i molt. També sembla que
les escales de la plaça només s'estiguin arreglant ara, quan dins d'aquest mateix any ja s'havia
fet una actuació en les escales de la plaça. Llavors, l'objectiu és evident i tots el compartim: la
plaça és un element importantíssim del nostre municipi, així ho diuen els plans, però no s'ha
començat a arreglar de fa quinze dies. L'enllumenat que es posarà a la plaça, que es va
començar a posar, si no m'equivoco, l'última setmana d'abril, és un enllumenat que fa temps
que està comprat. No s'ha comprat ara, per posar-lo ara. Per tant, les actuacions a la plaça es
porten fent de fa temps. Però clar, són petites actuacions i, ho deia el regidor, potser no
compartim la intensitat però també és cert que nosaltres som coneixedors de la intensitat de
feina que té la brigada municipal i, per tant, hem de distribuir les feines per tal d'intentar arribar
a tot. Parlàvem dels llums ornamentals, la resposta al ple era la correcte. O sigui, els llums
després de Reis s'han de treure, però ara no s'havien tret perquè durant la pandèmia ens
havien explicat que anava molt bé que la plaça estès il·luminada. Anava molt bé perquè
precisament una de les activitats que es podia fer era anar a la terrassa dels bars. Així que
diguem que anàvem sumant setmanes de llum; “deixem-ho uns dies més perquè tenim taules,
uns dies més...” i, així doncs per això aquesta vegada els llums han estat més a la plaça. En tot
cas, la idea segueix essent la mateixa: hi ha d'haver els llums blancs per Festa Major, els llums
verds per Nadal i després de Nadal s'han de retirar els llums, les pilones, fins a la pròxima
vegada que s'hagin d'instal·lar. Pel que fa a la limitació de trànsit, la publicació és d'aquesta
setmana però si han anat les dues últimes setmanes per la plaça hauran vist que fa dues
setmanes que s'estan duent a terme les restriccions de trànsit. Es va publicar aquesta setmana
per explicar-ho però que a la plaça no s'hi pot entrar el diumenge, aquest serà el tercer
diumenge que no es pot entrar a la plaça. El primer diumenge va ser el diumenge que hi havia
d'haver el diumenge de Relíquies, que després es va canviar de diumenge i va passar a
diumenge passat. Per tant, ja fa quinze dies que a la plaça no s'hi pot accedir els diumenges.
En tot cas, s'està valorant que això dels diumenges passi també a tot el cap de setmana;
dissabte i diumenge, i no només a diumenges. Que la plaça és important, ho remarca aquest
debat. I al final, tots els grups tindrem el nostre punt de vista de quina importància té la plaça o
quines prioritats o actuacions s'haurien de fer a la plaça. La plaça té molts altres problemes,
que potser com no es veuen, sembla que no es facin. Per exemple, en els últims mesos s'ha
arreglat el llac de la plaça. I com no es veu, sembla que no s'hagi fet però el llac de la plaça
tenia una fuita molt important que només causava algun problema greu perquè l'entrada
d'aigua del llac de la plaça va per una vàlvula automàtica, que és com una vàlvula d'una
cisterna, i que si el llac va perdent aigua, aquella vàlvula va aportant aigua constantment. Per
tant, detectar aquesta fuita i reparar-la era important. Amb això el que vull explicar és que tots
estem, tots fem una aposta molt gran a la plaça, tots entenem que la plaça és un dels llocs del
nostre municipi on passen les coses més importants. Almenys, popularment les més importants
perquè la plaça no només acull aquelles activitats més rellevants que es fan des de
l'ajuntament si no que també acull aquelles activitats més rellevants que es fan des de les
nostres entitats, com aquest cap de setmana que la nostra plaça tindrà, ara potser
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m'equivocaré en la xifra, sis-cents diables i diablons corrent pel nostre poble i com a centre
neuràlgic, la nostra plaça. Per tant, això també és una de les mostres que no només per
l'ajuntament sinó que per la part associativa del nostre poble, la plaça també és molt important.
L'únic que no compartim és el fet de posar-ho en un pla, en un document que acabi marcant el
dia a dia d'uns serveis públics que ja tenen el seu dia a dia i la seva planificació. Per la resta, la
plaça és important per tots. El que no farem és votar a favor d'una moció que acaba interferint
en el dia a dia de la regidoria de serveis públics, que ja té la plaça com un objectiu prioritari».
 
Finalitzada la intervenció, dona la paraula al Sr. Enric Jódar, per si vol afegir alguna cosa més.
 
A continuació, intervé el Sr. Enric Jódar que manifesta el següent: «Sí, més que res perquè la
moció ho esmenta i els regidors també ho hem fet. En referència als plans; els plans està bé
tenir-los però també s'han de complir. És a dir, portem molts anys en els quals estem
planificant i això és positiu, però el que nosaltres veiem és que moltes de les planificacions no
s'estan executant. El cas de la plaça és un exemple i n'hi han d'altres que també. Per tant,
quan diem “hi han plans”, sí, està bé, però fixem-nos l'execució d'aquests plans, i més aquelles
que tenen una prioritat alta en algun document. Després, respecte les rajoles, que sí que és
cert que es trenquen. Nosaltres ja vam comentar que teníem la percepció que una part era per
les llums però és que, es trenquen i les trenquem perquè per muntar les carpes i posar els
pesos de les carpes s'han foradat rajoles amb un taladre. Vull dir que al final, les rajoles es
trenquen? Sí. Les trenca l'ajuntament? També. Per algun bon motiu? Potser. Però és que al
final també estem malmetent patrimoni que després hem de reparar. Respecte el tema dels
arbres, ja ho he dit abans, els arbres també es van deixar morir o s'han mort i no s'han
recol·locat. S'han posat uns margallons però allà, a aquella plaça, no hi ha ombra i això s'ha dit
més d'una vegada. Què s'ha fet en aquests anys per intentar revertir això? Tampoc creiem que
massa. A nosaltres ens ha donat la impressió de que les tasques o les feines que s'han de fer,
o es volen fer, i que l'equip de govern diu que ja s'estan duent a terme i que per això no
s'aprova la moció, s'han començat a fer molt recentment. I per tant, compartim una mica la
visió, en aquest sentit, amb Esquerra. I una última pregunta respecte a les escales de la plaça
que justament ara estan en remodelació: saber si estaran acabades per dissabte, més que res
perquè hi ha una activitat precisament on hi han divuit colles de diables i sis-cents diables. Per
tant, és una activitat que es fa a les fosques, que per molt que hi hagin elements de protecció,
en algun moment donat i amb poca visibilitat, allò és un perill. I no representa un perill menor el
fet que s'haguessin deixat durant una setmana més tal com estaven, perquè ja no venia d'aquí,
i que la reparació es fes la setmana següent. Tampoc sé, i també ho pregunto, si això s'ha
comentat amb la colla de diables de Riudoms perquè en siguin conscients. Perquè aquí també
ho hem comentat, potser el problema no està en les coses que es fan o no es fan, si no en què
es comunica i com s'explica. Per tant, en aquest sentit el tema de les escales sí que ens
preocupa d'aquí a dissabte. Si no s'acaba l'obra d'aquí a dissabte, com a mínim que s'expliqui
quines mesures de seguretat addicionals s'implementaran perquè no hi passi res».
 
El Sr. Alcalde respon dient: «El dau de formigó... és que, és per intentar posar fi a aquest debat
estèril de quan s'han començat a fer les obres. El dau de formigó de la il·luminació nova de la
plaça es posa el dilluns dos de maig, dilluns dos de maig. Jo crec que dilluns dos de maig, que
es quan es comencen les actuacions de remodelació de la plaça, ningú havia posat a debat la
plaça. Llavors, és igual: centrem el debat en la importància que tots els grups li donem a la
Plaça de l'Església i no el debat en si es va començar abans o després. Perquè sempre i, us ho
dic un ex-regidor de serveis públics, sempre després de Sant Jordi, sempre, sempre després
de Sant Jordi es fan actuacions a la Plaça de l'Església. Posem el debat en aquestes
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actuacions que és on tenim les discrepàncies i no en si vam començar un dia abans o un dia
després».
 
A continuació, dona la paraula al Sr. Ricard Gili que fa la següent intervenció: «No és per posar
més llenya al foc, sinó per confirmar el que tu ara expliques. És a dir, quan nosaltres vam anar
a fer aquesta visió extensa i intensa de la plaça, vam veure que s'estava col·locant. Per tant, tal
com dius tu, és a dir, jo he intentat quan vaig retocar la moció per segona vegada no se centrés
en quin moment s'ha presentat o s'ha deixat de presentar, tot i que això en forma part. I he
intentat que avui, tampoc el debat es centrés en això, no en el moment. És a dir, ja ho he dit, no
crec que sigui causa-efecte. És a dir, segurament, aquest govern municipal tenia previst una
sèrie d'accions que la casualitat ha fet que s'hagin produït en el mateix moment que s'ha
presentat la moció. Per tant, crec que el debat no és aquest. Nosaltres havíem fet la moció,
hem decidit tirar-la endavant i hem tingut un debat, crec que interessant, sobre la importància
de la plaça. Crec que en el fons, hi estem tots d'acord. Ja està, només era apuntar això,
gràcies».
 
Seguidament, intervé el Sr. Josep Maria Bages que fa la següent intervenció: «És per remarcar
una cosa. A veure, el tema dels forats que es fan amb les carpes, sempre, et puc assegurar,
que s'utilitzen els mateixos forats, val? Per tant, es treu el tac, les llambordes s'han foradat un
cop, no es foraden més i es reaprofita el forat. Per tant, no trenquem cada vegada rajoles.
També vull recordar una altra cosa: sota la plaça hi ha un refugi. Per això, la plaça pateixi
moviments, per això també es trenquen rajoles degut als moviments que hi ha. També vull
remarcar que posar arbres de grans volums a la plaça porten molts problemes a baix al refugi,
pel tema de les arrels».
 
El Sr. Alcalde agraeix les intervencions i pregunta si algú vol dir alguna cosa més.
 
Tot seguit, el Sr. Enric Jódar manifesta: «El tema de les escales, sí».
 
El Sr. Alcalde respon dient: «Entenc que, i ara ens ho pot comentar la regidora de festes, que
els diables estan al corrent de tot, que és qui ho han de saber».
 
La Sra. Verònica Torres, regidora de festes, afegeix la següent manifestació: «I ells ajudaran a
tenir compte de que no s'hi passi».
 
El Sr. Alcalde afegeix també la següent manifestació: «Val, en tot cas, és una mica per intentar
fer més distès aquest debat, però crec que el que és important és que per tots els grups
municipals la plaça és important. I això, jo crec que és evident. Fugint del si vam començar
abans, si vam començar després, si ho hem explicat millor, ho hem explicat pitjor, si els llums
han tardat, si els llums no han tardat... fugint una mica d'aquest debat que potser no ens porta
enlloc, el debat que si que ens porta a lloc i, el que jo crec que hem d'agafar avui en aquest
debat de la moció, és que la plaça és important. I no només la Plaça gran, si no també la Plaça
Petita, els contenidors, l'enllumenat, la plaça és fosca... Són coses que segurament compartim
tots i que nosaltres com a govern, malgrat no donar suport a aquesta moció. I jo crec que he
intentat explicar el perquè no es dona suport: perquè hi ha una programació de serveis públics
que es contraposa a la moció i per tant, per això no hi donarem suport, però sí que entenc que
en el sentit de que la plaça és important, si la moció només digués això, per suposat que li
donaríem tot el suport del món».
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Finalitzades les diferents intervencions se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l’Ajuntament acorda, amb els vots a favor dels Srs. Ricard Gili, Carme Cros, Maria
Teresa Basora, Arnau Salvat, Enric Jódar  i José Manuel Hernández, i amb els vots en contra
dels Srs. Núria Mas, Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit Albesa, Josep Maria
Bages i l’Alcalde-President, desestimar el contingut de la moció.

Fets

En data 15  de maig de 2022, amb registre d’entrada núm. 4312990004-1-2022-002739-2,
el grup municipal d'ERC-AM per aplicar un Pla de manteniment al conjunt urbanístic format per
la plaça de l’Església i la plaça Petita de Riudoms, per a ser tractada en el proper Ple ordinari.
El text literal de la qual és el següent:
 
"MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL D’ERC-AM PER APLICAR UN PLA DE
MANTENIMENT AL CONJUNT URBANÍSTIC FORMAT PER LA PLAÇA DE L’ESGLÉSIA I
LA PLAÇA PETITA DE RIUDOMS
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS

1. El conjunt format per la plaça de l’Església i la plaça Petita és el centre neuràlgic i cor històric
de Riudoms. Es tracta d’un espai de 4.100 metres quadrats declarats Bé Cultural d’Interès
Local. De fet, conjuntament amb l’església de Sant Jaume Apòstol -ubicada just en aquest
espai i recentment declarada Bé Cultural d'Interès Nacional- conformen el que segurament és
el principal emblema del nostre municipi, que genera un fort sentiment de pertinença entre els
riudomencs.

2. Diversos plans que l’Ajuntament de Riudoms ha realitzat els últims anys remarquen la
importància i paper clau de la plaça de l’Església i la plaça Petita en múltiples àmbits com el
social, lúdic, comercial, turístic, etc. Serveixin com a exemple els següents punts dels
esmentats plans:
 
- Pla de dinamització i competitivitat turística (2018): “El conjunt urbanístic i arquitectònic format
per les dues places i l’església de Sant Jaume esdevé una mena d’icona del municipi, amb
certa capacitat de generació d’impacte i admiració entre els visitants. A més, la importància de
la Plaça a nivell emocional, esdevenint centre neuràlgic i alhora punt de reunió i celebració per
a vilatans esdevé indiscutible” (pg 185).
 
- Programa de dinamització del nucli antic (2018): fixa com a objectiu essencial “convertir el
Nucli Antic de Riudoms en la imatge de marca del poble mitjançant la vivència d’una
experiència positiva basada en un entorn agradable i bonic, i activitats de compra, de lleure,
turístiques i culturals de qualitat, durant tot l’any i,especialment, en cap de setmana” (pg. 22).
 
- Pla de dinamització del comerç local (2016):
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   · la plaça de l’Església i la plaça Petita són el “centre neuràlgic del poble i punt en el qual es
realitzen la major part d’esdeveniments col·lectius (lúdics, culturals, festius, etc.) que es
programen en el municipi” (pg 55).
   · “la plaça de l’Església manté un nombre considerable de comerços, així com d’establiments
de restauració i bars” (pg 119). De fet, segons un recompte fet aquest mes de maig de 2022 hi
consten sis negocis comercials, tres bars/restaurants i dues oficines bancàries.
 
- Diagnosi del Pla de mobilitat (2021):
 
     · destaca la plaça de l’Església i plaça Petita com un punt clau de circulació de vianants.
Entre els “carrers amb una majoria intensitat mitjana diària de vianants destaca la ‘Y’ formada
per l’Av. 1 Octubre, Doctor Fleming i les places de l’Església i Arnau de Palomar, que  s’estén a
través del nucli antic fins a l’Av.Verge de Montserrat cap a l’escola Cavaller Arnau” (pg. 24).
   · planteja com una de les propostes estratègiques a desenvolupar la “millora de l’espai públic
de les places Arnau de Palomar, Església i Petita, prioritzant l’accessibilitat universal i els
itineraris per a vianants” (pg. 54) ja que “les condicions d’accessibilitat per a vianants i de
seguretat viària d’aquesta zona són millorables” (pg. 53).

3. Molts municipis d’àmbit europeu han tendit les darreres dècades i segueixen fent-ho en
l'actualitat cap a una vianalització de determinades zones urbanes. Aquesta vianalització s’ha
de fer de manera progressiva i sempre amb l’escolta i participació de veïns i comerciants. En
aquest sentit, el Programa de dinamització del nucli antic de Riudoms (2018) exposa com a
prioritat alta el fet de “estudiar la viabilitat de l'accés a peu al conjunt dels carrers que formen
part del nucli antic”. En concret es refereix a “tancar progressivament el trànsit de vehicles al
nucli antic, excepte residents i lliuraments, a les zones que ho permetin i de forma progressiva”
i a fer-ho “amb un programa de participació ciutadana molt detallat” per “evitar la pèrdua de
competitivitat dels comerços i vetllant per la comoditat del veïns del nucli antic, en primera
instància, i de la resta del municipi, de forma complementària” (pg. 48).

En aquest sentit, durant el mandat 2015-2019 es van aplicar restriccions de trànsit als vehicles
de motor en cap de setmana a l’espai format per la plaça de l’Església i la plaça Petita, tot i que
després van deixar d’aplicar-se sense una argumentació tècnica i pública detallada.

En la mateixa línia, aquest 13 de maig de 2022 el govern municipal ha anunciat a través de les
xarxes socials i el web de l’Ajuntament de Riudoms que “la plaça de l’Església esdevindrà zona
de pas exclusivament per als vianants tots els diumenges a partir del 15 de maig i durant els
mesos d’estiu per donar prioritat de pas als vianants” i que això “comportarà la prohibició de
circular amb vehicles entre les 10.00h i les 22.00h”. A més, a partir de les 6 del matí no es
podrà estacionar als voltants de la plaça.
 
L’anunci del govern municipal s’ha produït just quatre dies després que el Grup Municipal d’
ERC-AM compartís -ho va fer el 9 de maig- amb el conjunt de grups polítics presents a l’
Ajuntament de Riudoms una proposta incial d’aquesta moció en què hi figurava com un dels
punts dels acords “analitzar i, si és possible, executar durant el proper any una restricció al
trànsit de vehicles de motor durant els caps de setmana i dies festius a l’espai que envolta les
dues places. Aquesta restricció pot ser parcial tant a nivell temporal com físic. És a dir, no
necessàriament durant tot el cap de setmana ni en tot el conjunt de les dues places. Aquesta
restricció s’executarà de manera dialogada amb els comerços i veïns d’ambdues places i dels
carrers del nucli antic que, indirectament, en puguin ser afectats”.
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4. El conjunt format per la plaça de l’Església i la plaça Petita s’ha anat deteriorant
progressivament els darrers anys i ha evidenciat un seguit de mancances. Segons una anàlisi
feta a principis d’aquest mes de maig de 2022 pel Grup Municipal d’ERC-AM s’observa:
 
- El mur que envolta la plaça de l’Església té l’arrebossat deteriorat i inestable en múltiples
punts. De fet, en alguns d’ells ha caigut, deixant diversos metres quadrats de totxo al
descobert. Això succeeix especialment a la zona de davant l’Abadia.
 
- Aquest mateix mur presenta esquerdes en diversos punts. Les esquerdes més profundes s’
observen a banda i banda de les escales de la plaça de l’Església que toquen amb els porxos,
just davant el bar ‘La Confiteria’.
 
- Al costat d’aquestes escales, just davant el Local Jove, hi ha una zona de rajoles de ceràmica
molt deteriorada.
 
- Aquestes mateixes escales tenen diverses de les llambordes trencades. El problema principal
es concentra a l’escala de dalt de tot, la que està al mateix nivell que la plaça de l’Església. En
aquesta escala hi ha llambordes trencades que han generat un desnivell i això és un focus d’
inseguretat per als vianants i cambrers de la terrassa que hi ha instal·lada en aquesta plaça.
 
- Davant l’església i l’Abadia hi ha una zona pavimentada amb grans llambordes, algunes de
les quals estan trencades i són inestables.
 
- A l’interior de la plaça de l’Església hi ha diverses rajoles trencades, sobretot a la zona per on
hi accedeixen els vehicles motoritzats (al costat de l’accés a la Cisterna Vella).
 
- En tot el conjunt de les dues places hi ha pilones que delimiten els espais on es pot estacionar
que han desaparegut i que, per tant, generen situacions indesitjades amb els vehicles. S’han
observat pilones desaparegudes en els següents punts: a la zona de càrrega i descàrrega que
hi ha just al costat de la botiga ‘Farmaherbolis’; al pas de zebra que hi ha davant el bar ‘Sake
Sushi’; a la rampa d’accés dels porxos que hi ha al costat de la plaça Petita.
 
- En alguns casos, la desaparició d’aquestes pilones no ha estat total, sinó que ha quedat una
placa de ferro a terra o algun forat, cosa que esdevé un focus de perill per als vianants. S’han
comptabilitzat cinc situacions d’aquest tipus, sobretot al voltant de la plaça Petita.
 
- La rampa d’accés als porxos de la plaça Petita no té una barana d’acompanyament, que seria
útil pels vianants amb problemes de mobilitat. Per contra, la resta de rampes dels porxos i d’
escales de les places sí que comptem amb baranes d’aquest tipus.
 
- La sortida de la Cisterna Vella situada a la zona d’entre places està envoltada d’una petita
vorera de ciment que està descantonada en alguns punts.
 
- Diverses de les faroles de la plaça de l’Església estan envoltades de molt de cablejat elèctric
en situació de provisionalitat, així com també hi ha cablejat entre arbres.
 
- Diverses de les zones enjardinades del conjunt format per les dues places presenten
mancances evidents. Destaca l’àrea ubicada just damunt la sortida de la Cisterna Vella, a tocar
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entre les dues places. En el mateix sentit, la línia d’arbustos que delimita l’àrea de contenidors
que hi ha entre places no presenta un perfil uniforme i, per tant, no compleix amb l’objectiu d’
embellir aquesta àrea de contenidors.
 
- Els darrers anys s’han fet diverses actuacions, especialment a la plaça de l’Església, que han
generat un fort impacte visual i que, a la vegada, han deteriorat la percepció de cohesió d’
aquesta plaça:
 
   · la construcció de la boca d’accés a la Cisterna Vella.
   · la instal·lació d’una gran pantalla lluminosa sobre aquesta boca.
  · la instal·lació de grans pilones de ciment arreu de la plaça per crear un sistema d'il·luminació
artístic. La idea ha resultat exitosa, però l’execució té un fort impacte visual i caldria buscar una
alternativa. A més, les pilones s’han deteriorat, han malmès algunes de les rajoles i han acabat
ocupant la plaça durant gairebé tot l’any.
 
- Hi ha zones on els vehicles de motor tenen prohibit estacionar i així està indicat, però tot i això
ho fan de manera habitual. Això succeeix especialment a la part superior de la plaça de l’
Església (davant l’Abadia i davant l’accés a la Cisterna Vella).
 
- La senyalització d’accés i sortida del conjunt de les dues places no sempre és l’òptima ja que
falten alguns senyals de circulació, cosa que genera situacions indesitjades:
 
   . Quan s’entra a la plaça Petita venint del carrer Gaudí ha desaparegut la senyal de ‘Cediu el
pas’ i un mirall de trànsit que hi havia hagut temps enrere.
   · Quan s’accedeix a la plaça Petita venint del carrer de Sant Isidre no queda clar quin és el
sentit de circulació que cal seguir.
   · De fet, al carrer Sant Isidre no hi ha cap senyal de circulació en cap dels dos extrems i, per
tant, no queda clar quin és el sentit de circulació o si és un carrer de doble sentit.
     · El mateix succeeix al carrer que fa baixada entre les dues places i que connecta amb l’
Arenal. No hi ha cap senyal de circulació en cap dels dos extrems i, per tant, no queda clar quin
és el sentit de circulació o si és un carrer de doble sentit.
     · Tot plegat genera situacions indesitjades que poden anar des de generar incomoditat a
algun conductor fins a situacions de inseguretat, com veure conductors que accedeixen al
carrer Arenal en sentit contrari.

Com dèiem, aquesta és la situació del conjunt de les dues places a principis de maig de 2022.
En el que portem de mandat, només s’han fet algunes petites actuacions en aquest espai, com
ara la substitució d’algunes rajoles trencades de totes dues places i actualment s’estan fent
tasques per millorar la il·luminació de la plaça de l’Església en les pròximes setmanes. Aquesta
darrera mesura l’ha explicat el govern municipal a través de les xarxes socials i el web de l’
Ajuntament aquest passat 13 de maig de 2022.

5. El Programa de dinamització del nucli antic (2018) considera com a prioritat alta el fet de
“remodelar totalment la plaça respectant els elements i usos històrics”. I afegeix que aquesta
acció “té una importància vital atès que, a hores d'ara, el conjunt plaça de l'Església-plaça
Petita són el major atractor de persones al nucli antic” (pg 52).

En aquest sentit, tres dels grups municipals representats en aquest plenari (ERC, JxR i CUP)
portaven al seu programa electoral la reforma del conjunt format per les places de l’Església i
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Petita. En el cas d’ERC el compromís era “posarem en marxa el procés de reforma”, conscients
de la magnitud i durada d’un projecte d’aquest tipus, que s’allargaria diversos anys. En el cas
de Junts per Riudoms es tendia a donar per feta l’execució de l’obra durant aquest mandat amb
un “remodelarem la Plaça de l’Església”. De fet, el pla de govern municipal de Junts per
Riudoms utilitza la mateixa expressió.

Tanmateix, quan estem a maig de 2022 i entrem en el darrer any de mandat, és evident que la
reforma del conjunt de places no es realitzarà aquest mandat. De fet, des del govern no s’ha
informat al conjunt de grups municipals de l’inici de cap tasca preliminar ni de  l’encàrrec de cap
tipus d’avantprojecte de reforma.

D’altra banda, el pla del govern municipal també inclou la reubicació dels contenidors soterrats
que hi ha entre places, tot i que de moment no s’han donat detalls de si aquesta acció tirarà
endavant aquest mandat.

Per tots aquests motius, el Grup Municipal d’ERC-AM proposa al Ple d’aquest Ajuntament l’
aprovació dels següents

ACORDS

PRIMER - Dissenyar i executar per complet durant el proper any i sota criteris tècnics un pla de
manteniment del conjunt urbanístic format per la plaça de l’Església i la plaça Petita de
Riudoms. Aquest pla inclourà, entre d’altres, les següents accions:
 

Arranjar l’arrebossat dels murs que envolten totes dues places, tant d’aquell que ha
caigut com d’aquell que està inestable.
Arranjar les esquerdes d’aquests mateixos murs que puguin generar problemes
estructurals a curt termini, i també aquelles esquerdes que sigui adequat fer
desaparèixer responent a un criteri estètic.
Garantir un mínim bon estat de les rajoles de ceràmica que envolten els murs de les
places.
Arranjar les diverses escales de les places que estiguin deteriorades, molt especialment
les de la plaça de l’Església situades a tocar dels porxos i que presenten llambordes
trencades i desnivellades.
Arranjar la zona pavimentada amb grans llambordes de davant l’església i l’Abadia, si
cal, substituint aquelles que estiguin trencades i/o siguin inestables.
Substituir les rajoles trencades de l’interior de totes dues places, com ara les que hi ha a
l’accés de vehicles a la plaça de l’Església (al costat de l’accés a la Cisterna Vella).
Instal·lar de nou les pilones que delimiten diversos espais on es pot estacionar i que han
anat desapareixent els darrers anys. En la mateixa línia, instal·lar pilones o altres
elements que es considerin oportuns com ara jardineres en punts on està prohibit
estacionar i on fins ara no hi ha hagut elements dissuasius d’aquest tipus.
Eliminar les restes d’antigues pilones desaparegudes que han quedat clavades a terra i
que suposen un perill per a la seguretat dels vianants.
Instal·lar una barana d’acompanyament pels vianants amb problemes de mobilitat en
totes les rampes d’accés als porxos que no en tenen, com al dels porxos de la plaça
Petita.
Arranjar la vorera que envolta la sortida de la Cisterna Vella situada entre places.
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Millorar la situació del cablejat elèctric que envolta diverses faroles de les places, així
com també del que hi ha entre diversos arbres.
Millorar l’enjardinament del conjunt de les dues places, com ara el de l’àrea ubicada just
damunt la sortida de la Cisterna Vella (a tocar entre les dues places) i el de la línia d’
arbustos dels contenidors d’entre places.
Reduir l’impacte visual de diversos elements, especialment de les grans pilones de
ciment que sustenten el sistema d’il·luminació artístic que es col·loca a la plaça de l’
Església. En aquest sentit, garantir el bon estat estètic d’aquestes grans pilones i valorar
de substituir-les per un altre element amb menys impacte. També clarificar en quins
moments de l’any es col·loca el sistema d’il·luminació artístic a la plaça de l’Església.
Instal·lar les senyals de circulació per a vehicles que siguin necessàries tant al conjunt
de les dues places com dels carrers que hi donen accés amb l’objectiu d’acabar amb les
mancances de senyalització actuals. Com a mínim, s’han detectat mancances al carrer
Gaudí, Sant Isidre i a la baixada entre places.

 
SEGON - Analitzar i, si és possible, executar durant el proper any la reubicació dels
contenidors soterrats que hi ha entre places.
 
TERCER - Analitzar i, si és possible, ampliar a tots els diumenges de l’any el fet de convertir la
plaça de l’Església i la plaça Petita en zona de pas de vianants i, per tant, prohibir-hi la
circulació amb vehicles. Ara mateix i segons el recent anunci de l’Ajuntament de Riudoms,
aquesta mesura només s’aplica durant els diumenges dels mesos d’estiu.

En aquest sentit, comunicar al conjunt de la ciutadania qualsevol canvi circulatori que es realitzi
a través dels diversos canals de comunicació municipals (xarxes socials, web, BIM i eBando). I
també fer una comunicació amb cartelleria física instal·lada al voltant de la plaça
de l’Església i la plaça Petita. Aquesta comunicació inclourà els arguments que hagin motivat la
decisió presa".

Fonaments de dret

La legislació i normativa aplicable és:
 

Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local (en endavant LBRL).
El règim de sessions del Ple es troben determinades en l’article 98.e) del Decret
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de
règim local de Catalunya, que determina que «el els plens ordinaris la part dedicada al
control de la resta d’òrgans de la corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i
diferenciada de la part resolutiva, tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i,
si escau, en la seva regulació, la participació de tots els grups municipals en la
formulació de precs, preguntes i mocions».
Segons l’article 97.3 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats locals
(Reial Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és «la proposta
que se sotmet directament a coneixement del Ple a l’empara del que preveu l’article 91.4
d’aquest Reglament. Es pot formular per escrit o oralment».
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En conseqüència, :NO S'ACORDA

APROVAR  la moció presentada pel grup municipal d’ERC-AM per aplicar un Pla de
manteniment al conjunt urbanístic format per la plaça de l’Església i la plaça Petita de Riudoms,
en la propera sessió plenària ordinària.

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

MOCIÓ PRESENTADA PER PRESIDÈNCIA EN SUPORT ALS GUÀRDIES MUNICIPALS I11. 
PER LA SEGURETAT ALS NOSTRES MUNICIPIS

El Sr. Alcalde explica el contingut de la moció dient: «Anem ara a la moció que presenta, en
aquest cas presentada per presidència, en suport als guàrdies municipals i per la seguretat del
nostre municipi. És el punt número onze de l'ordre del dia d'avui. En primer lloc, explicar el
perquè d'aquesta moció la presenta presidència. És una moció que ens traslladen els nostres
guàrdies municipals, en aquest cas me la traslladen a mi com a alcalde de Riudoms, i hem
cregut oportú portar la moció a debat al nostre plenari. En principi tots els grups la teníeu. Tots
els grups teníeu la moció però també volíem que es tractés com una cosa en global i que no
fos un grup, dos, tres o quatre que la presentéssim si no que fos una moció presentada per
presidència, perquè així ho han traslladat els guàrdies, ho han traslladat a l'alcalde, i que el
debat fos de tots els grups municipals. Per tant, si us sembla, llegiré la moció. És una mica
llarga. “Moció en suport als guàrdies municipals i per la seguretat als nostres municipis. A
Catalunya som cent trenta-cinc municipis de menys de deu mil habitants que disposem de
guàrdies municipals, anomenats genèricament vigilants municipals. Un col·lectiu de
professionals de quatre-cents quaranta-un agents, que ens donen servei de seguretat a unes
quatre-centes trenta-dos mil habitants, segons les dades facilitades per l'Associació d'Agents,
Guàrdies i Vigilants Municipals de Catalunya. Es desprenen del treball de camp elaborat el mes
de març del dos mil vint-i-dos. Els nostres guàrdies municipals per necessitats dels nostres
ajuntaments, per l'autoritat que representem als càrrecs electes i pel desenvolupament de la
llibertat d'autonomia local realitzen  les mateixes funcions que les policies locals dede facto
Catalunya. Els guàrdies municipals són la policia de petits municipis, que entre d'altres
funcions, vigilen, ordenen i regulen el trànsit, s'encarreguen de la seguretat dels espais públics,
auxilien als ciutadans, porten a terme les tasques de protecció civil i fan complir les lleis,
disposicions, els bans i les ordenances municipals, en especial les ordenances de civisme i
circulació, per ser aquestes matèries de les que més controvèrsies generen al nostre municipi.
Com no podia ser d'altra manera, auxilien a les autoritats judicials i a la resta de cossos de
seguretat. És una realitat que els municipis que disposem de guàrdia municipal hem
experimentat canvis sociològics, la millora de la xarxa viària de Catalunya, les noves
tecnologies, la descentralització d'empreses i la cultura de l'oci a l'entorn rural, entre d'altres
motius, ha fet que els municipis rurals tinguin les mateixes necessitats que municipis amb
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població més dimensionada i que disposen de policia local. Per tant, podem parlar que les
diferències en qüestions de seguretat entre les ciutats i els nostres municipis poden ser
quantitatius però no qualitatius. Es dona el fet que la seguretat també ha experimentat un canvi
social en totes les seves vessants; noves tipologies delictives, noves realitats socials del
territori i en l'exigència d'una millor atenció al ciutadà. En canvi, els que vetllem per la seguretat
dels nostres municipis continuem essent els guàrdies municipals. La seva formació l'han hagut
d'assolir per mitjans propis o amb la col·laboració dels seus ajuntaments, la formació que
ofereix l'Institut de Seguretat Pública de Catalunya és minsa i no obligatòria. Sovint sense eines
adients, exerceixen les funcions policials que tenen encomandes. Els guàrdies municipals s'han
convertit en una peça clau a la seguretat dels nostres municipis, convertint-se en un referent
policial per la població. Actualment la comissió d'interior del Parlament de Catalunya està
treballant en la nova llei de policia de Catalunya. Una llei ambiciosa que pretén englobar tots
els actors que actuen a la seguretat pública de Catalunya. En aquests darrers mesos no ha
quedat clar, a través de declaracions dels màxims responsables del Departament d'Interior i
redactors de la nova llei, si els nostres guàrdies municipals formaran part del nou sistema de
policia de Catalunya o seran classificats com a cossos no policials a regular i posar limitacions
a les seves funcions. Aquestes intencions estan completament allunyades de les necessitats
que avui en dia tenim al món local i es perd l'oportunitat perquè es reconegui els nostres
guàrdies municipals com el que són: policies locals en tota regla. Es perd l'oportunitat perquè
se'ls donin garanties jurídiques per l'activitat que realment duen a terme i es garanteixi la seva
formació i integració dins l'estructura que regula els cossos que formen la seguretat pública a
Catalunya. Entenem la seguretat com un dret fonamental i nosaltres com a membres electes
estem en l'obligació de garantir aquests drets als ciutadans que representem. Així doncs, si
finalment els nostres guàrdies, agents o vigilants municipals no són reconeguts com a policies,
els municipis que disposem satisfactòriament, i amb un resultat més que demostrable, patirem
un fort retrocés en la seguretat i els nostres habitants es convertiran en ciutadans de segona
només pel fet de viure en poblacions rurals. Els nostres guàrdies, agents i vigilants i nosaltres
com a responsables polítics del servei, no podem permetre'ns trenta anys més d'indefensió
jurídica, de formació i promoció i d'impossibilitat d'accés a eines que millorin la seguretat dels
nostres pobles. Creiem que cal donar als guàrdies municipals un marc legal que faci un
reconeixement efectiu de la seva feina real. I que tan siguin reconeguts com la nostra policia
local, equiparant-nos amb drets a la resta de ciutadans i ciutadanes dels municipis de
Catalunya. Pels motius exposats, la presidència d'aquest plenari proposa l'adopció dels
següents acords. Primer, reclamar a la comissió redactora de la llei integral de seguretat
pública de Catalunya del Parlament de Catalunya que siguin reconeguts com a actors policials
els agents, guàrdies i vigilants municipals. Segon, que els nostres agents, guàrdies i vigilants
municipals siguin reconeguts i regulats com el que són: policies locals de Catalunya. Tercer,
establir a la nova llei l'obertura d'un període d'adaptació i formació que garanteixi el traspàs
dels vigilants municipals a policia local. Quart, donar trasllat d'aquesta moció a tots els partits
polítics amb representació al Parlament de Catalunya. Cinquè, donar trasllat del present acord
a l'Associació d'Agents, Guàrdies i Vigilants Municipals de Catalunya.” Bé, aquest és el redactat
de la moció que es proposa des de presidència».
 
Finalitzada la intervenció, el Sr. Alcalde dona la paraula als portaveus dels grups municipals per
si volen fer alguna intervenció.
 
A continuació, intervé el Sr. José Manuel Hernández, portaveu del PSC, que manifesta el
següent: «L'únic que estan estudiant encara pel que tinc comunicat, encara no està tot tancat
del tot. Primer, el que ha de donar la proposta d'integració és el govern de la Generalitat.
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Nosaltres, com no podria ser d'altra manera, sempre hem parlat bé de la nostra guàrdia. Crec
que han de tenir tots els drets i totes les actualitzacions que tinguin de poder i com no,
reconèixer el servei que donen que és, sempre ho he dit, molt molt més del que els toca. Per
tant, nosaltres donarem suport a aquesta moció. L'únic que això sí, estem esperant que des de
la Generalitat donin l'ok, que és qui ha de donar la proposta d'integració. Moltes gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dona la paraula al portaveu de la CUP.
 
El Sr. Enric Jódar, portaveu de la CUP, intervé i manifesta el següent: «Sí, nosaltres també
donarem suport a la moció perquè bé, considerem que aquest és un servei necessari per molts
municipis, per exemple en el cas de Riudoms és evident. Posarem tres exemples molt ràpids
perquè la gent ho entengui. El programa de bon dia i bona nit per mantenir el contacte amb
persones grans que viuen soles, és un acompanyament a la gent gran que ara mateix, i també
durant la pandèmia, va fer la guàrdia urbana municipal. També la protecció i la seguretat del
terme municipal evitant robatoris, i aquest cas, també són casos recents que s'han evitat
robatoris a masos del terme municipal en les darreres setmanes. O per exemple la protecció
del terme municipal detectant infraccions o abocaments incontrolats a la riera d’Alforja i de
Maspujols, que també hem vist en els decrets alguns casos recents on la guàrdia urbana ha fet
aquesta feina. És cert que la normativa encara s'està discutint al parlament, però nosaltres
creiem que les normatives i en aquest cas, la que s'elabora al parlament, hauria de tenir en
compte la realitat de tot el país, i més enllà de les dinàmiques de viles i ciutats grans també s’
haurien de veure les circumstàncies d'altres pobles com Riudoms, una mica més grans o més
petits, on el servei de la guàrdia municipal nosaltres creiem que és necessari. Per tant, votarem
a favor».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dona la paraula al grup municipal d’ERC-AM.
 
La Sra. Carme Cros, del grup municipal d’ERC-AM, intervé i manifesta el següent: «El cos de
guàrdies municipals fan una tasca essencial, a Riudoms ho sabem bé. Sovint els veiem fer
feines que serien pròpies d'un agent de policia i que els guàrdies del nostre municipi fan amb
total dedicació i gran professionalitat. Per això, és important que es reconegui de manera
formal el rol i les funcions que tenen els nostres guàrdies municipals. La seguretat és un dret
fonamental, en aquest sentit des d'Esquerra hem treballat per ampliar el cos de guàrdies
municipals del nostre poble, cosa que hem aconseguit i que esperem que es faci efectiva ben
aviat. De fet, en el futur caldrà plantejar convertir el cos de guàrdies municipals de Riudoms en
un cos de policia local, amb més funcions i un pressupost superior. En resum, tot el nostre
suport al cos de guàrdies municipals de Riudoms, per això donarem suport a aquesta moció.
Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció de la Sra. Cros, i manifesta el següent: «Espero que
serveixi la unanimitat mostrada d'aquest plenari també per traslladar les gràcies als nostres
agents. Ara li passo la paraula a la regidora de seguretat ciutadana, regidora Núria Mas».
 
Seguidament, la Sra. Núria Mas intervé i manifesta el següent: «Bon vespre a tots. Poca cosa
puc afegir a les raons que justifiquen l'adopció dels acords que proposa la moció, però sí que
voldria fer alguna puntualització, que en el cas de la nostra guàrdia municipal encara reforça
més els arguments exposats a la moció. Riudoms es troba propera al que podríem anomenar la
segona àrea metropolitana de Catalunya i això té molts d'avantatges però també té algun
inconvenient. Les avantatges que aquesta situació comporta i que, d'alguna manera, es van

Transcripció de l'acta número 2022-0000003 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Alexandra Rodríguez Jiménez - DNI *** (SIG), Sergi

Pedret Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 13/07/2022, 14/07/2022A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
F
0
6
B
D
3
B
0
7
C
4
6
4
0
E
6
8
B
7
C
7
7
A
7
A
7
3
0
F
9
9
9
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
1
3
/
1
2
/
2
0
2
3
 
a
 
l
e
s
 
1
1
:
4
4
:
5
9

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
Actuacio Automatitzada Secretaria el dia 02/11/2022 a les 12:13:24



manifestar en les diferents sessions del procés participatiu Imaginem Riudoms poden tenir una
vessant negativa en qüestió de seguretat. Per fer front a aquest possible inconvenient en l'àrea
de la seguretat de les persones, i que ens afecta precisament a nosaltres per la situació del
nostre municipi dins el Camp de Tarragona, és imprescindible introduir canvis a la llei integral
de seguretat de Catalunya que regula, entre d'altres, el cos de guàrdies municipals. La
materialització dels acords proposats ens permetrà dotar els membres de la nostra guàrdia
municipal amb el material i formació necessaris per exercir les seves funcions amb totes les
garanties, mantenint l'excel·lent nivell del servei de seguretat que proporciona actualment als
ciutadans i ciutadanes de Riudoms. Per poder protegir els ciutadans i ciutadanes amb eficàcia i
solvència, els protectors han de poder protegir-se a si mateixos. Per aquest motiu, és
imprescindible que s'implementin amb urgència els acords que proposa la moció amb l'objectiu
de poder dotar als membres de la nostra guàrdia municipal dels mitjans necessaris perquè
puguin afrontar amb garanties els reptes de seguretat que planteja la realitat dels nostres dies.
El nostre vot per tant donarà suport a la moció».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció de la Sra. Mas, i fa la següent intervenció: «En aquest
sentit, i aprofitant que ja les tenim tancades, anunciar-vos dos dates que són importants pels
nostres guàrdies municipals i que, per tant, els hi agradaria que tot el plenari els
acompanyéssim. La data més important per ells és la del vint-i-set de maig, que és divendres
que ve, a les set de la tarda en aquest saló de plens es farà l'entrega de mèrits, que es va
deixar de fer per la pandèmia. Recuperarem l'entrega de mèrits als agents integrants del nostre
cos de la guàrdia municipal, vint-i-set de maig a les set de la tarda. En tot cas, ja us farem
arribar la comunicació oficial, però aprofito el plenari per fer-ne menció. L'altra data és el dinou
de juny, el nostre teatre auditori conjuntament amb l'Ajuntament i l'Associació de Guàrdies de
Catalunya realitzarem la primera jornada de reconeixement als guàrdies municipals de
Catalunya. Una jornada on els regidors i regidores del plenari ja heu estat convidats, però que
també aprofito aquest debat de la moció per traslladar-vos aquesta invitació, no de l'alcalde
sinó de tot el nostre cos de guàrdia municipal. No sé si hi ha alguna intervenció més pel que fa
aquesta moció».
 
Finalitzades les diferents intervencions se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l’Ajuntament acorda, per unanimitat, aprovar el contingut de la moció.

Fets

En data 15  de maig de 2022, amb registre d’entrada núm. 4312990004-1-2022-002740-2,
la Presidència ha presentat una moció en suport als guàrdies municipals i per la seguretat als
nostres municipis, per a ser tractada en el proper Ple ordinari. El text literal de la qual és el
següent:
 
"MOCIÓ EN SUPORT ALS GUÀRDIES MUNICIPALS I PER LA SEGURETAT ALS
NOSTRES MUNICIPIS.

A Catalunya som 135 municipis de menys de 10.000 habitants que disposem de Guàrdies
Municipals anomenats genèricament Vigilants Municipals. Un col·lectiu de professionals de 441
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agents que ens donen servei de seguretat a uns 432.000 habitants segons les dades facilitades
per l'Associació d'Agents, Guàrdies i Vigilants Municipals de Catalunya i que es desprenen del
treball de camp elaborat al mes de març de 2022.

Els nostres Guàrdies Municipals, per necessitats dels nostres ajuntaments, per l'autoritat que
representem els càrrecs electes i pel desenvolupament de la llibertat d'autonomia local,
realitzen de facto les mateixes funcions que les policies locals de Catalunya.

Els Guàrdies Municipals són la policia de petits municipis que entre altres funcions, vigilen,
ordenen i regulen el trànsit, s'encarreguen de la seguretat dels espais públics, auxilien als
ciutadans, porten a terme les tasques de protecció civil i fan complir les lleis, disposicions,
els bans i les ordenances municipals, en especial les ordenances de civisme i circulació per ser
aquestes matèries les que més controvèrsia generen als nostres municipis. I com no podria ser
d'altra manera, auxilien a les autoritats judicials i a la resta de cossos de  seguretat.
 
És una realitat que els municipis que disposem de Guàrdies Municipals hem experimentat
canvis sociològics; la millora de la xarxa viaria de Catalunya, les noves tecnologies, la
descentralització d'empreses i la cultura de l'oci a l'entorn rural entre altres motius ha fet que
els municipis rurals tinguin les mateixes necessitats que municipis amb població més
dimensionada i que disposen de policia local. Per tant, podem parlar que les diferències en
qüestions de seguretat entre les ciutats i els nostres municipis, poden ser quantitatius però no
qualitatius.

Es dona el fet que la seguretat també ha experimentat un canvi social en totes les seves
vessants, en les noves tipologies delictives, noves realitats socials del territori, en l'exigència
d'una millor atenció al ciutadà, etc. En canvi, els que vetllen per la seguretat als nostres
municipis continuen sent els guàrdies municipals.

La seva formació l'han hagut d'assolir per mitjans propis o amb la col·laboració dels seus
ajuntaments. La formació que ofereix l'Institut de Seguretat Pública de Catalunya és minsa i no
obligatòria. Sovint sense eines adients exerceixen les funcions policials que tenen
encomanades.

Els Guàrdies Municipals s'han convertit en una peça clau a la seguretat en els nostres
municipis, convertint-se en un referent policial per a la població. 
 
Actualment, la Comissió d'Interior del Parlament de Catalunya està treballant en la nova llei de
Policia de Catalunya. Una llei ambiciosa que pretenc englobar a tots els actors que actuen per
a la seguretat pública de Catalunya.

En aquests darrers mesos no ha quedat clar, a través de declaracions dels màxims
responsables del Departament d'Interior i redactors de la nova llei, si els nostres Guàrdies
Municipals formaran part del nou sistema de Policia de Catalunya o seran classificats com a
cossos no policials a regular i posar limitacions a les seves funcions.

Aquestes intencions estan completament allunyades de les necessitats que avui en dia tenim al
món local i es perd l'oportunitat perquè es reconegui als nostres Guàrdies Municipals com el
que són, policies locals en tota regla. Es perd l'oportunitat que se'ls donin garanties jurídiques a
l'activitat que realment duen a terme i es garanteixi la seva formació i integració dins de
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l'estructura que regula als cossos que formen la seguretat publica a Catalunya.  Entenem la
seguretat com un dret fonamental i nosaltres com a membres electes estem en l'obligació de
garantir aquest dret als ciutadans que representem.

Així doncs, si finalment els nostres guàrdies, agents o vigilants municipals no són reconeguts
com a policia, els municipis que disposem satisfactòriament i amb un resultat més que
demostrable, patirem un fort retrocés en la seguretat i els nostres habitants es convertiran en
ciutadans de segona només pel fet de viure a poblacions rurals.

Els nostres guàrdies, agents i vigilants i nosaltres com a responsables polítics dels serveis, no
podem permetre'ns trenta anys més d'indefensió jurídica, de formació i promoció i
d'impossibilitat d'accés a eines que millorin la seguretat dels nostres pobles.

Creiem que cal donar als Guàrdies Municipals un marc legal que faci un reconeixement efectiu
de la seva feina real i que tant siguin reconeguts com la nostra Policia Local i equiparar-nos en
drets a la resta de ciutadans i ciutadanes dels municipis de Catalunya.

Pels motius exposats, la Presidència proposa al Ple de l’Ajuntament de Riudoms l'adopció
dels següents ACORDS:

Primer.- Reclamar a la comissió redactora de la Llei Integral de Seguretat de Catalunya del
Parlament de Catalunya que siguin reconeguts com a actors policials els Agents, Guàrdies i
Vigilants Municipals.

Segon.- Que els nostres Agents, Guàrdies i Vigilants Municipals siguin reconeguts i regulats
com el que són, policies locals de Catalunya.

Tercer.- Establir a la nova llei l'obertura d'un període d'adaptació i formació que garanteixi el
traspàs dels vigilants municipals a policia local.

Quart.- Donar trasllat d'aquesta moció a tots els partits polítics amb representació al Parlament
de Catalunya.

Cinquè.- Donar trasllat del present acord a l'Associació d'Agents, Guàrdies i
Vigilants Municipals de Catalunya".

Fonaments de dret

La legislació i normativa aplicable és:
 

Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local (en endavant LBRL).
El règim de sessions del Ple es troben determinades en l’article 98.e) del Decret
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de
règim local de Catalunya, que determina que «el els plens ordinaris la part dedicada al
control de la resta d’òrgans de la corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i
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diferenciada de la part resolutiva, tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i,
si escau, en la seva regulació, la participació de tots els grups municipals en la
formulació de precs, preguntes i mocions».
Segons l’article 97.3 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats locals
(Reial Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és «la proposta
que se sotmet directament a coneixement del Ple a l’empara del que preveu l’article 91.4
d’aquest Reglament. Es pot formular per escrit o oralment».

En conseqüència, :S'ACORDA

APROVAR  la moció presentada per Presidència en  suport als guàrdies municipals i per la
seguretat als nostres municipis, en la propera sessió plenària ordinària.

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

 ASSUMPTES URGENTS

ASSUMPTES URGENTS12. 
 
No n'hi ha.

 PRECS I PREGUNTES

PRECS I PREGUNTES13. 
 
El Sr. Alcalde manifesta el següent: «Passem al torn de precs i preguntes. Si el regidor del PSC
vol començar aquest torn, té la paraula».
 
1/. Precs i preguntes formulades pel grup municipal del PSC:
 
El Sr. José Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i manifesta el següent:
«Un únic tema molt breu. Preguntar, a veure si en tempos sabeu dir-me quan començaran les
obres del carrer de la Muralla de la Font Nova? Hi ha varis veïns que m'han demanat que us ho
pregunti i volia comentar això, gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dona la paraula al Sr. Enric Jódar,
portaveu del grup municipal de la CUP.
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2/. Precs i preguntes formulades pel grup municipal de la CUP:
 
El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, intervé i manifesta el següent: «El
primer apunt és sobre el compliment per part de l'equip de govern de les mocions aprovades al
ple. Insistim en una qüestió que ja vam dir al darrer ple: la CUP va demanar una reunió el dia
27 de gener amb l'equip de govern i encara no tenim resposta. En aquesta reunió precisament
volíem treballar conjuntament el compliment d'algunes mocions que s'han aprovat al ple. Sense
anar més lluny, la més propera segurament és la retirada del monument als caiguts, abans del
18 de juliol hauria d'estar retirat aquest monument i no en tenim cap notícia. Hi han altres
mocions evidentment però, temporalment, aquesta és la més propera. Per tant, demanem que
l'equip de govern es posi en contacte amb nosaltres. Van dir que ho farien, al ple de març, però
no ho van fer. Esperem que ho facin ara.
 
Després, en relació a la laïcitat en els actes lúdics i les festes populars farem un PREC. Des del
respecte a la diversitat religiosa i, entesa com aquelles creences i espiritualitats que té cadascú
a nivell individual, i justament per garantir aquesta pluralitat de creences presents a Riudoms,
demanem que en els propers actes lúdic-culturals o festius que s'han de celebrar es mantingui
aquesta neutralitat. Ens podríem referir a dos exemples. Per exemple, la fotografia de la
comitiva de barris que no es faci justament a l'edifici davant de l'Església. Aquesta demanda
em sembla que la va fer el grup d'Esquerra de manera informal l'any 2019. Entenem que potser
en aquell moment no hi havia temps per gestionar-ho però creiem que ara, a dos mesos vista,
sí. O per exemple, que el seguici festiu de la Festa Major de Sant Jaume es desenvolupi sense
la presència de representants eclesiàstics, que haurien de tenir el seu paper a la processó, que
hauria de ser un acte separat del seguici festiu. I, en cas de que no es compleixi aquesta
primera premissa, el que sí que demanem com a mínim que el protocol separi clarament la
presència de representants religiosos dels representants institucionals i civils, com podrien ser
regidors, la jutgessa de pau, etc...
 
Després, en relació al quadre del fill il·lustre dedicat a Joan Guinjoan, em sembla que no està
canviat. Demanem que es canviï la placa on s'indica l'any o la data de la seva mort, perquè ja
fa uns anys d'aquest succés malauradament i encara em sembla que no s'ha canviat.
 
Després, sobre la zona enjardinada del camí de les passeres, que s'ha remodelat recentment.
No sabem si està previst, en tot cas, fem el PREC: demanem que s'instal·li un sostre, ja sigui
vegetal o artificial a la pèrgola de fusta perquè creiem que aquell indret segurament serà de
parada de ciclistes o gent que hi camina, etc... i pot anar bé que estigui cobert, ja sigui perquè
plou o perquè hi fa calor. Suposem que això ja s'ha tingut en compte però, com de moment no
ho hem vist, doncs ho demanem. I també demanaríem que en altres ocasions, s'inclogui una
majoria de plantes ornamentals que requereixin menys recursos hídrics. En el cas del camí de
les passeres, veiem que una part està enjardinada amb aquest tipus de plantes però una part
important està enjardinada amb gespa i, per tant, creiem que es podria optimitzar encara més
l'ús de l'aigua en aquests espais.
 
Després, sobre l'encreuament del carrer de Baltasar de Toda i Tàpies, fem també un Prec,
suposem que encara estan les actuacions duent-se a terme. És que, el carrer de Baltasar de
Toda i Tàpies, potser seria convenient que el terra hi haguessin algunes fletxes pintades. Més
que res, perquè la senyalització horitzontal no es veu del tot bé. És evident que es un canvi
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molt recent però jo crec que els vehicles encara no saben, malgrat que hi ha alguna tanca, si
poden girar a l'esquerra o no. Una fletxa pintada en simbologia recte creiem que afavoriria,
diguem-ho així, la seguretat.
 
Després, sobre els plans d'igualtat, tant el de polítiques d'igualtat com el d'igualtat dins
l'Ajuntament, demanem en quin estat es troben perquè la darrere vegada que vam tenir
informació de tot plegat va ser el juliol de l'any passat i no en sabem res més.
 
En relació al CEM, la darrera convocatòria al Consell Escolar Municipal es va produir, si no
anem errats, el 19 de juliol de 2021, quan segons el reglament s'haurien de reunir de forma
ordinària els mesos d'octubre, gener, març i juny. Ja ho hem dit altres vegades en aquesta
legislatura i avui ho tornem a posar de manifest: evidenciem que Junts per Riudoms no té cap
interès en que aquest òrgan tingui alguna funció rellevant en relació a la comunitat educativa
de Riudoms. Llavors, fem un PREC: o que es convoqui tal com marca el reglament del CEM,
amb aquestes convocatòries de forma puntual, o bé, que Junts per Riudoms aclareixi quina és
la funció del CEM dins de l'equip de govern, quina és la funció que ha de tenir el CEM. Més que
res, perquè tenim la impressió que aquest òrgan no està servint per res i per tant, demanem
aclariments. Ja està, gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dona la paraula al Sr. Ricard Gili, portaveu
del grup municipal d’ERC.
 
3/. Precs i preguntes formulades pel grup municipal d’ERC-AM:
 
3.1/ El Sr. Ricard Gili, portaveu del grup municipal d’ERC-AM, intervé i manifesta el següent:
«Gràcies, comencem el nostre torn de precs i preguntes. Comencem parlant de subvencions.
El març passat es va fer una modificació de crèdit per dotar de més pressupost la reforma del
segon pis de les Escoles Velles, que ha de començar aviat. El motiu va ser doble; d'una banda
la pujada de preus de materials de construcció, d'altra, l'increment d'aquests preus va fer que
l'empresa que havia de fer la reforma es tirés enrere. Això feia molt difícil complir amb els
terminis d'execució marcats pel PUOSC i el PAM, dues subvencions, pels que ens estiguin
escoltant, que dona la Generalitat i la Diputació i que es destinaven a aquesta reforma del
segon pis de les Escoles Velles. Als últims dies, hem tingut dues bones notícies sobre aquestes
subvencions. Una que ja és definitiva, que és que tal com es preveia la Diputació, que posa
213.000 euros a través del PAM a aquesta reforma de les Escoles Velles, ha confirmat que es
pot mantenir la subvenció per aquest projecte, ja que ha modificat els terminis de justificació. I,
d'altra banda, avui mateix la consellera de la Generalitat, la Laura Vilagrà, ha apuntat, esperem
que això es faci definitiu, avui de moment ho ha apuntat, que s'està treballant ampliar els
terminis del PUOSC. En el cas de Riudoms suposen 93.000 euros en aquesta reforma. A la
vegada, a la modificació de pressupost del març passat la inversió que va caure va ser la
reforma de l'edifici de l'ajuntament, on s'hi ha de fer un ascensor. És a dir, aquest edifici on som
ara mateix, l'històric. Els diners que havien d'anar a la casa de la vila es van destinar a les
Escoles Velles. Veien les bones notícies que hi ha hagut amb el PAM i també, si es confirma,
l'allargament de terminis del PUOSC, i també pendents del marge pressupostari que pugui tenir
l'Ajuntament de Riudoms, volem preguntar el següent: El govern recuperarà el projecte
d'instal·lar un ascensor a la casa de la vila? En aquest sentit, considerem que seria molt
adequat fer-ho.
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Encara lligat a això, el govern espanyol té un paquet d'ajudes dels que estànext generation 
destinat a la rehabilitació d'edificis públics per entitats locals, és a dir, pels ajuntaments. Dins
aquest paquet hi ha una línia d'ajudes que subvenciona actuacions de millora d'accessibilitat en
edificis públics, accessibilitat en edificis públics. Dona com a termini per tenir les obres acabes
fins el 30 de setembre del 2024, i a més a més, no hi ha condicionants d'escala. És a dir, no cal
que la reforma que es vulgui fer tingui un pressupost determinat o que es faci en un edifici
d'unes dimensions concretes. Per tant, tot això sembla que encaixaria amb les obres que
s'havien de fer a l'edifici històric de l'Ajuntament de Riudoms. Per demanar aquesta subvenció
dels  calia fer la sol·licitud abans del 25 d'abril però en els decrets d'alcaldia nonext generation
hem vist res referent a això, per tant voldríem preguntar com és que no s'ha demanat aquesta
ajuda, si hi ha algun motiu concret?.
 
I també, l'altra cosa que voldria comentar jo, és per parlar del pas de la Volta Ciclista a
Catalunya per Riudoms. El 26 de març passat, a la tarda-vespre d'aquell dia, l'Ajuntament de
Riudoms va publicar a les seves xarxes socials una galeria de fotos del pas de la volta pel
nostre municipi. Entre aquestes fotos, n'hi havia una feta just davant del pavelló i des de dalt
d'un camió grua propietat de l'ajuntament. L'alçada d'aquest vehicle donava una perspectiva a
la foto diferent a la de qualsevol altra. Tanmateix, abans de publicar-se aquesta foto, feta des
de dalt del camió grua, a les xarxes de l'ajuntament, l'alcalde ja n'havia publicat una altra hores
abans feta també des de dalt del mateix camió grua. I en referència a això, fem tres preguntes:
 
1/ A banda d'utilitzar-se per fer les fotos, el camió grua tenia alguna funció més, que només es
pogués fer amb aquest vehicle municipal i no amb cap altre?
2/ En cas que la resposta a l'anterior sigui negativa, és a dir, que el camió grua només es fes
servir per fer aquestes fotos, per quin motiu es va considerar prioritari mobilitzar un vehicle
municipal per fer una fotografia?.
3/ Sobre aquest tema, per quin motiu una foto feta des d'un camió grua propietat de
l'ajuntament es va publicar abans a les xarxes personals i privades de l'alcalde i no a les
institucionals de l'ajuntament? Passo la paraula a la Teresa, gràcies».
 
3.2/ La Sra. Maria Teresa Basora, intervé i manifesta: «Ara volem parlar de transparència.
Aquest mes de març el Síndic de Greuges de Catalunya, una institució de referència, ha
publicat un estudi titulat “Informe sobre transparència, accés a la informació pública i bon
govern”. Aquest estudi fa un anàlisi de la transparència de les administracions públiques
catalanes. Hi ha uns cent cinquanta ajuntaments de tot Catalunya que no han respost al
qüestionari que se'ls ha enviat. N'hi ha de tots els colors polítics. Entre els que no han
contestat, hi ha l'Ajuntament de Riudoms, així consta a la pàgina cent cinquanta-nou d'aquest
estudi, en una informació actualitzada del 30 de març d'aquest any. Per això preguntem: quin
és el motiu que no s'hagi respost? Preguem que es faci.
 
D'altra banda, al ple de gener passat vam preguntar per la situació del ROM, que és el
Reglament Orgànic Municipal. La resposta del govern va ser que la redacció havia quedat
aturada per la pandèmia i que es reprendria aviat per portar-ho a acord de tots els grups
polítics. En relació a això, preguntem: en quina data aproximada es compartirà el ROM amb el
conjunt de grups? Ara passo la paraula a la Carme».
 
3.3/ La Sra. Carme Cros, intervé i manifesta: «Ara ens voldríem referir al pla intern d'igualtat de
l'Ajuntament de Riudoms, que també ha d'incloure un protocol sobre assetjament. Ja fa més
d'un any que es va adjudicar la redacció d'aquest pla. En concret, a la Junta de Govern del 12
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d'abril de 2021. De fet, al ple de març d'aquell mateix any, l'alcalde va indicar que aquest pla
estaria fet en sis mesos. Passat ja més d'un any, preguntem en quin punt es troba la seva
elaboració i quan estarà acabat.
 
D'altra banda, i en relació al pla d'igualtat municipal, és a dir, el que es fa al conjunt de Riudoms
i que es redacta amb personal propi de l'ajuntament, voldríem preguntar el mateix: en quin punt
es troba la seva elaboració i quan estarà acabat.
 
Ara parlem d'un altre pla, el de salut. L'any 2020 des d'Esquerra vam plantejar la creació d'un
consell municipal de salut i benestar social, que un cop creat s'encarregaria de fer un pla local
en aquest àmbit. El grup de Junts va votar-hi en contra argumentant que en al programa del
govern ja es preveia fer un pla de salut per Riudoms. Arran d'això, volem preguntar: aquest pla
ja s'ha adjudicat? Ho preguntem perquè no ens consta que sigui així. Amb quina previsió
temporal treballa el govern per tenir-lo adjudicat? I quan calcula que el tindrà fet?.
 
Canviem de tema. Ara em refereixo al programa Temps de Cures que impulsa la Generalitat de
Catalunya. L'Ajuntament de Riudoms rebrà gairebé 15.000 euros en el marc d'aquest
programa. En quins projectes o activitats concretes es destinaran aquests diners? Merci, passo
la paraula a l'Arnau».
 
3.4/ El Sr. Arnau Salvat intervé i manifesta: «Ara volem parlar de les entitats de Riudoms, un
dels punts destacats del pla de govern municipal era destinar un treballador municipal per
donar suport i assessorar les entitats amb la seva relació amb l'administració. Sobre això,
volem preguntar: qui la fa aquesta acció de govern? Quin volum d'accions ha fet aquest
treballador? El govern considera que la majoria d'entitats de Riudoms coneixen aquesta figura i
hi ha tingut alguna relació habitual?.
 
Encara sobre entitats, ara ens fixem en la difusió de les activitats de les entitats a través dels
canals de l'ajuntament. Al darrer ple del mes de març, se'ns va explicar que s'havien fet
reunions amb totes les entitats i que quedava pendent una última reunió per traslladar les
decisions. Quines decisions s'han pres? En que consistiran? I quan es posaran en marxa?.
 
Canvio de tema. La Junta de Govern del 28 de març va aprovar la creació d'un mapa-guia de
Riudoms. En què consistirà exactament? Quan estarà disponible i es repartirà? Gràcies, passo
la paraula a la Teresa».
 
3.5/ La Sra. Maria Teresa Basora intervé i manifesta: «Ara ens fixem en l'Hort del Coques, i ho
fem per parlar del calendari d'obres. Segons consta a l'acta de l'assemblea de la junta de
compensació del 29 de desembre passat, la previsió és que les obres puguin començar el mes
de juny. Es manté en aquest termini? Si no es així, quan està previst que comencin?.
 
D'altra banda, en aquesta mateixa acta de la junta de compensació s'hi explica que s'ha
d'actualitzar el projecte d'urbanització. En aquest sentit, preguem que aquest projecte es
comparteixi amb els veïns més directament implicats i que s'escoltin propostes seves sobre
circulació, ubicació de contenidors, places d'aparcament, etc.
 
Anem acabant, parlem ara del Molí d'en Marc. Al setembre passat el govern municipal va
informar que estava fent gestions amb l'operadora de telefonia per tal de soterrat el cablejat de
la urbanització Molí d'en Marc i va explicar que en els següents mesos començarien els treballs

Transcripció de l'acta número 2022-0000003 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Alexandra Rodríguez Jiménez - DNI *** (SIG), Sergi

Pedret Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 13/07/2022, 14/07/2022A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
F
0
6
B
D
3
B
0
7
C
4
6
4
0
E
6
8
B
7
C
7
7
A
7
A
7
3
0
F
9
9
9
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
1
3
/
1
2
/
2
0
2
3
 
a
 
l
e
s
 
1
1
:
4
4
:
5
9

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
Actuacio Automatitzada Secretaria el dia 02/11/2022 a les 12:13:24



Alcalde

Sergi Pedret Llaurado

Secretària

Alexandra Rodríguez Jiménez

per canalitzar aquest cablejat. Sobre això: han començat aquests treballs? Si no, quan ho
faran? Quan de temps duraran? És una qüestió de mesos o de més temps?.
 
Precisament sobre el Molí d'en Marc, també hi ha un tema menor, que és la farola que hi ha al
mig de la rotonda entre el carrer Garbí i el carrer Llevant queda molt tapada pel gran plataner
del costat. No sé si es podria fer res per millorar-ho.
 
I encara una altra petita cosa; al carrer que hi a sota l'escola municipal de música hi ha una
manta o cobrellit penjat a la paret des de fa anys. Ens ho han fet notar alguns veïns i
demanaríem si es pot retirar.
 
 
Una vegada finalitzades les intervencions dels grups municipals, a continuació intervé el Sr.
Alcalde que manifesta el següent: «Vaig a contestar algunes de les preguntes que ens han fet
els regidors i regidores.
 
Per part el PSC, que comentaves, amb quina previsió hi ha d'arreglar el carrer de la Muralla de
la Font Nova. Ara no està dins de cap projecte, per tant no et puc dir una previsió real. O sigui,
ara mateix, el següent carrer que està en previsió, apart dels que s'ha fet algun tipus de
documentació o contractació, és el carrer Sant Antoni. Per tant, dins aquest marc de legislatura
no es podrà fer res més. Per tant, la Muralla de la Font Nova, a hores d'ara, no està en la
previsió d'aquesta legislatura.
 
Pel que fa les preguntes de la volta a Catalunya; el camió no va tenir cap altra funció que fer
una foto. A més a més, era la funció. Es volia fer una foto que fos espectacular. Ens hagués
agradat que fos per un fotògraf. No la va fer cap fotògraf perquè al final el fotògraf que l'havia
de fer no va poder-la fer i per tant, la foto la vaig fer jo. És l'únic motiu pel qual també estava a
les meves xarxes perquè, entre d'altres fotos, vaig fer aquella i la vaig publicar a les meves
xarxes.
 
Pel que fa a la difusió d'entitats estem esperant un tema tècnic, les preguntes ja seran
contestades més endavant. Però, en tot cas, estem esperant que es pugui solventar la pantalla
de la plaça, que suposo que us n'haureu adonat de que no funciona i que s'ha de solucionar.
 
Bé, gràcies per totes les preguntes i tots els precs fets. Les preguntes que no han quedat
contestades s'intentaran contestar en el pròxim ple ordinari. Els precs es tindran en compte i,
entenent que les preguntes del passat ple van quedar totes contestades, per tant, donaríem per
finalitzada aquesta sessió plenària d'avui 19 de maig de 2022. Moltíssimes gràcies a tots».

I no havent-hi més assumptes a tractar, el Sr. Alcalde aixeca la sessió a l’hora i el lloc indicats
al començament, de la qual s’estén aquesta acta, que signa l'alcalde amb mi, la secretària, que
certifico.
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